
Gostynin, 22 maja 2017r. 

 

Pan/i 

…………………………………… 

Zapraszam na XXXII Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu 31 maja 2017r. o 
godz. 12.00 w remizie Ochotniczej Straży Pożarnej w Solcu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,  

- wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 
Gminy Gostynin. 

4. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy dotycząca rynku pracy w szczególności 
bezrobocia w Gminie Gostynin. 

5. Informacja Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Solcu o realizacji zadań statutowych 
w minionym roku. 

6. Informacja w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok: 

- odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 
przedłożonych przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2016 
rok, wraz z informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami, 

- dyskusja 

- głosowanie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia/nieudzielenia Wójtowi Gminy Gostynin 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok: 

- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok, 

- odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gostynin wniosku w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 

- dyskusja, 

- głosowanie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii za rok 2016. 



10. Podjęcie uchwały w sprawie: wykupu działek nr: 70/2, 359/71, 71, 358/72 i 72 o pow. 
łącznej 0,4608 ha położonych na terenie wsi Strzałki gm. Gostynin z przeznaczeniem na 
publiczną drogę gminną. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: wspólnego przedsięwzięcia polegającego na przebudowie 
drogi łączącej drogę wewnętrzną na działce gminnej Nr 68 z drogą powiatową nr 1416W w 
miejscowości Gorzewo. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr 181/XXXI/2017 z dnia 31 marca 2017r. w 
sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Mazowieckiego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na 
realizację zadania dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1450W Gostynin - 
Lipianki. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr 154/XXVII/2016 Rady Gminy Gostynin z dnia 19 
grudnia 2016r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2017 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetu w 2017r. 

17. Przedstawienie wyników kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną dotyczącej 
stanu technicznego inwestycji drogowych wykonanych w 2015r. 

18. Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

19.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

20.  Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 

21.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

22.  Zakończenie obrad Sesji.  

     

    Przewodniczący Rady Gminy  

  Tomasz Bronisław Lewandowski 

 

 

 

Na podstawie art.25 ust.1 pkt 3 ustawy z 8 marca1990r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 2016r., poz. 446, 1579, 1948, z 
2017r. poz. 730) pracodawca obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w 
pracach organów gminy. 

 

 

 

 



Protokół 

z obrad XXXII Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 31 maja 2017 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 14 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Z-ca Wójta – Andrzej Szyszka 

3. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

4. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 

5. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

6. Kierownik SO – Krzysztof Czerwiński 

7. Prawnik – Konrad Wypych 

8. Kierownik RRiG – Bożena Durma 

9. Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 

10. Kierownik R.Org. – Beata Balcerzak 

11. Dyrektor GCK – Krystyna Janiszewska 

12. Dyrektor GBP – Elżbieta Włodarczyk 

13. Dyrektor PUP – Hanna Subotowicz 

 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 12.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, 

Prezesa ZK, Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, 

Prawnika, Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radna Mariola Dan – Liberadzka zgłosiła 1 interpelację:  

1. Panie Wójcie ja bym tylko chciałam przypomnieć o tym zjeździe w Rogożewku. 

 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz zgłosiła 2 interpelacje: 

1. Ja może trochę nie na temat, ale widzę, że jest Pan Prezes, a nieraz jest tak, że wcześniej 

wychodzi, zanim są sprawy różne, więc chciałam tutaj, bo była kiedyś na sesji dyskusja odnośnie 

wody i faktycznie Pan Prezes miał racje, ja się z hydraulikiem umówiłam, przyszedł, wyjaśnił 

sprawę dlaczego ta woda tak pryska. Pan Prezes miał racje. Zwracam honor, przepraszam. Miałam 

pretensje do ZK, że ciśnienie, ale jednak niestety, takie są prawa fizyki i przepraszam jeszcze raz.  

Woda jest dobra. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: jeśli chodzi o sprawę społeczeństwa, ludzie mówili, że coś się dzieje, 



a nikt się nie zgłosił. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: to już Pani Sołtys. Moja sprawa została wyjaśniona. Bardzo 

przepraszam. Teraz będziemy wołać pracowników ZK, jak coś się będzie działo. 

2. Chciałam jeszcze zgłosić dziurę w asfalcie przy budynku nr 13 na Podgórzu. 

 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie chciałam objaśnienie, nie wiem, czy to na piśmie, w jaki sposób, rozwiązanie tej 

drogi we wsi Wrząca. Myślę, że może Pan Wice Wójt wie więcej na ten temat. Ja uważam, że cały 

ten odcinek, który był realizowany w ubiegłym roku, powinien być wymieniony. I to moja prośba, 

żeby nie tylko to ostatnie co jest zebrane, po prostu dziwię się bardzo, że wykonawca nie podjął 

decyzji, żeby w ogóle na to położyć jeszcze jedną warstwę i by była sprawa rozwiązana. Po prostu 

źle zostało to wykonane. Ja będę tego pilnować, muszę w jakiś sposób zrobić to dla mieszkańców. 

Są to duże pieniądze. Nie ukrywam, że ten odcinek drogi, to jest 970mb, sama Pani Skarbnik wie, 

ile to kosztowało? Naprawdę, gdyby wszystkie odcinki były takie, to byłoby źle, jest 

niegospodarnie, uważam, że gdyby może to był odcinek końcowy, ktoś pomyślał, że to jest ślepa 

droga i nikt może tamtędy nie będzie jeździł. Po prostu uważam, że cały powinien być 

wymieniony. I ja tego nie odpuszczę. 

 

Radny Jerzy Węglewski zgłosił 1 interpelacje: 

1. Jeśli można podobna sytuacja z odcinkiem asfaltowym, który był wykonywany dwa lata temu w 

miejscowości Jastrzębia na łączeniu do asfaltu, który kiedyś zrobiła autostrada, do wiaduktu, tam 

powstała duża wyrwa i dziura i po prostu trzeba to naprawić. Ja mówiłem już o tym ze dwa 

miesiące temu. 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

(Radny Marek Kołodziejski doszedł na salę posiedzenia). 

 

Do punktu 4-go. 

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz przedstawiła informację, która stanowi załącznik do protokołu. 

Liczba bezrobotnych zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie Pracy w Gostyninie na koniec 

kwietnia 2017r. wyniosła 3080 osób. I w porównaniu do marca 2017r. zmniejszyła się o 238 osób. 

W analogicznym okresie z terenu gminy Gostynin zarejestrowanych było 1019 osób, w tym było 

517 kobiet. Z ogólnej liczby bezrobotnych 167 osób posiada prawo do zasiłku. Cechami mającymi 

duży wpływ na zróżnicowanie zagrożenia bezrobociem są m.in. wiek i wykształcenie. I tutaj jeżeli 

chodzi o gminę Gostynin prawie 39% populacji bezrobotnych to są osoby młode w wieku 18-34. 

Natomiast to co jest niepokojące tj. prawie 65% osób, które posiada wykształcenie gimnazjalne i 

poniżej oraz zasadnicze zawodowe. Jedno z najbardziej niekorzystnych cech struktury bezrobocia 

jest długi czas oczekiwania na pracę i tutaj wg stanu na koniec kwietnia 2017r. od chwili 

zarejestrowani się w Urzędzie ponad 49% osób pozostawało bez pracy powyżej 12 miesięcy. 

Podobnie jak w latach ubiegłych, również i w tym roku realizowane są różne formy pomocy 

angażujące środki finansowe m.in. prace interwencyjne, roboty publiczne, jednorazowe środki na 

podjęcie działalności gospodarczej, bony na zasiedlenie, czy też szkolenia. W 2016 roku z 

subsydiowanymi usługami i instrumentami rynku pracy objętych zostało z Państwa gminy 390 

osób, natomiast w okresie styczeń – kwiecień 2017r., czyli prawie na dzień dzisiejszy są to 163 

osoby. W sumie na realizacje tych zadań wszystkich, gdzie w grę wchodzi dofinansowanie z naszej 

strony na ten rok otrzymaliśmy, bądź pozyskaliśmy środki w wysokości 7.735.600zł. Dodatkowo 

mamy ponad 1.500.000zł na refundację wynagrodzeń na składki na ubezpieczenia społeczne 

skierowanych bezrobotnych do 30 roku życia. A także kwota 200.000zł w ramach krajowego 

funduszu szkoleniowego na rzecz kształcenia ustawicznego pracowników i pracodawców.  



Radna Marzena Staniszewska: to jest ważna sprawa, 3000 osób to jest duża liczba, ale nie wiem 

jeszcze, bo nie przytoczyła Pani do roku wcześniejszego, czy jest spadek, czy wzrost? 

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz: tzn. w porównaniu do grudnia, cały czas w tej chwili jest 

spadek. Aktualnie stopa bezrobocia na terenie powiatu wynosi 17,1%, to jest stan na koniec 

kwietnia, a jaki będzie na koniec roku to jeszcze nie wiadomo. Natomiast sytuacja na naszym 

terenie generalnie kształtuje się w ten sposób, że jest takie wahadło, czyli wiadomo okres jesienno 

– zimowy, jest wtedy wzrost bezrobocia, w momencie takim, kiedy zaczyna zmieniać się aura, są 

środki finansowe, jest większe zainteresowanie. Ale cyklicznie obserwujemy spadek bezrobocia.  

Radna Marzena Staniszewska: a jeszcze tutaj, to wykształcenie gimnazjalne, to są osoby w jakim 

wieku? To 65%? 

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz: tzn. tutaj nie mam szczegółowych informacji, ile jest osób, bo to 

już jest informacja przetworzona. Są to ogólne dane, które dotyczą całości wykształcenia 

zarejestrowanych osób. 

Radny Marek Balcerzak: Pani Dyrektor, ja tylko zapytam, czy Urząd Pracy śledzi takie informacje, 

czy istnieje jakaś realna szansa poprawy sytuacji, chodzi mi o powstanie nowych miejsc pracy? 

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz: tzn. odpowiem w zupełnie inny sposób, bo ja jestem bardzo 

zaskoczona jeżeli są stawiane dla Urzędu Pracy, jakieś takie wyzwania, ale wiadomo, że my się tym 

nie zajmujemy, my jesteśmy bardzo zainteresowani, żeby ewentualnie takie miejsca powstawały, bo 

na pewno Państwo wiecie, że nie tylko są osoby z terenu gminy, który jest terenem raczej typowo 

rolniczym, a powiat, to są firmy, które są małe, albo rodzinne, albo maksymalnie zatrudniające od 5 

do 10 osób. W związku z tym mamy trudności, żeby kierować kolejne osoby do zatrudnienia, bo 

tam jest stała. Na pewno problemem jest to, że jest Otulina Parku, więc wiadomo, że przemysł na 

teren powiatu nie będzie ściągnięty. Informacje mam na bieżąco, wiadomo co się dzieje z dawnym 

zakładem ELGO, bo wiadomo, że w okresie świetlności 3500 osób było zatrudnionych, teraz 

praktycznie zero. Z tych informacji, które posiadam, podobno przetarg nie został rozstrzygnięty, co 

będzie dalej trudno powiedzieć. Przynajmniej na ten moment nie mamy takiej informacji o tym, że 

będą powstawały nowe zakłady pracy. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: z jakim kwalifikacjami najczęściej 

potrzebują pracowników pracodawcy? No bo z takich ogólnych rozmów się mówi, że jest 

zapotrzebowanie na ludzi do pracy, tylko z odpowiednimi kwalifikacjami. Tylko teraz jakie te 

kwalifikacje są poszukiwane? 

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz: tzn. tutaj też jest ciężko powiedzieć, dlatego, że przekrój jest 

bardzo duży. Nie ukrywam, że z racji tego, że na naszym terenie jest dużo firm budowlanych, albo 

ewentualnie sklepów, więc wiadomo jeżeli kobiety to sprzedawcy, ewentualnie znajomość obsługi 

kas fiskalnych, a co do mężczyzn są to przede wszystkim w kierunkach budowlanych, ale tu z kolei 

jest też problem, bo nawet, jeżeli ktoś miał skończoną szkołę, to niestety postęp i rozwój techniki i 

nowych możliwości, no niestety nie kwalifikuje się do tych kwalifikacji, które posiadają akurat 

takie osoby, które niejednokrotnie muszą być szkolone, żeby ewentualnie mogły podjąć takie 

zatrudnienie. 

Radna Ewa Michalska: czy prowadzicie coś takiego jak giełda pracy? W niektórych miastach, czy 

gminach robi się coś takiego. 

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz: tak. 

Radna Ewa Michalska: czy jest taki dzień, żeby mogli się pracownik z pracodawcą spotkać, jak nie 

to pozyskiwać pracodawców z innych terenów. Chodzi o to, żeby jak najwięcej osób pracowało, nie 

chodzi o to, żeby 1019 osób było bezrobotnych na utrzymaniu GOPS-u, czy innych osób, czy 

starszych osób. Tylko, żeby gdzieś pracowały. Czy coś takiego robicie? 

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz: tak oczywiście organizujemy. Tylko musze tutaj zaznaczyć, że 

nie jest to typowo inicjatywa naszego Urzędu Pracy, dlatego, że to zależy tylko i wyłącznie od 

pracodawcy. Jeżeli pracodawca jest zainteresowany, żeby zatrudnić większą grupę osób i w tym 

momencie nie chce, żeby te osoby biegały indywidualnie na rozmowy do zakładu pracy i chce, 

żeby ewentualnie takie spotkanie było zorganizowane na terenie naszego Urzędu, są takie osoby 

powiadamiane, jest taka informacja na naszych stronach i takie spotkanie jest organizowane na 



terenie naszego Urzędu. 

Radna Ewa Michalska: czy była taka giełda w tym ostatnim okresie? 

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz: była nawet dzisiaj. 

Radna Ewa Michalska: szkoda, bo takie informacje, powinny iść szerzej, ja sama kiedyś byłam 

osobą bezrobotną i poszukiwałam pracy w różnych miejscowościach. Byłam w Płocku, gdzie była 

duża giełda pracy.  

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz: już Pani odpowiem, zawsze zależy od tego przede wszystkim, 

jak pracodawca określa, jakich pracowników potrzebuje i czego oczekuje od takiego kandydata. Po 

pierwsze są osoby, które są powiadamiane i wysyłane są wezwania, po drugie jest informacja 

umieszczana na naszych stronach internetowych i informacja na tablicy ogłoszeń. Nie ma 

możliwości, żeby powiadamiać wszystkie osoby bezrobotne, które nie spełniają przede wszystkim 

oczekiwań, jakie żąda od nas pracodawca.  

Radny Jerzy Węglewski: Pani Dyrektor ja chciałem się zapytać o dwie sprawy, pierwsza, to jakie 

aktywne formy walki z bezrobociem prowadzi Urząd Pracy i jakie przynosi to efekty? Wiemy o 

jakiś tam programach na dofinansowanie do zatrudnienia, do tworzenia nowych miejsc pracy, do 

działalności gospodarczych. Jaka to jest skala pomocy rocznie? Jak te firmy powstaną na rynku, 

czy sobie radzą, czy się zamykają, czy jest jakaś ewidencja prowadzona? Czy Urząd Pracy jakoś 

aktywnie pomaga bezrobotnym w poszukiwaniu pracy. Druga sprawa to interesują mnie konkretne 

liczby, ile osób znalazło pracę za pośrednictwem Urzędu Pracy. Nie mówię o pracach 

interwencyjnych o tych formach dodatkowych, o których wspomniałem przed chwilą. 

Bezpośrednio między Urzędem Pracy, gdzie jest oferta od pracodawców, przychodzi bezrobotny i 

on jest kierowany i przyjmowany. Macie Państwo taką ewidencje ile to jest osób, w jakim zakresie, 

w jakich firmach, w jakich branżach? 

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz: na pewno Urząd Pracy prowadzi wszystkie formy, które były 

przez lata, a dodatkowo jeszcze dochodzą nowe zagadnienia praktycznie co roku, m.in. bony na 

zasiedlenie, które doszły w ubiegłym roku, jako nowy element. Z Państwa gminy 23 osoby z tego 

bonu skorzystały. Wpływają oferty tzw. otwarte, tutaj jest o tyle problem, że najczęściej jeżeli taka 

oferta otwarta się pojawia, tzn., że jest trudność z realizacją, nie tylko w naszym Urzędzie, ale i w 

innych, dlatego, że brakuje osób, które by takie oczekiwania spełniały. Natomiast ja w tej 

informacji odniosłam się bardziej do tych informacji, gdzie w ślad za tym idą pieniądze. Natomiast 

mogę powiedzieć, że średnia aktywność, czyli  zatrudnienie po skierowaniach, po dofinansowaniu 

częściowym, w ubiegłym roku wyniosło 71%. W tej chwili tak samo to wygląda, chociaż 

praktycznie w każdej formie, ileś tych osób było zatrudnionych, przynajmniej na te trzy miesiące, 

dwa miesiące, sześć miesięcy. Pomijam tutaj element związany z realizacją programów unijnych, 

dlatego, że tam już jest narzucona forma bardzo rygorystycznie, gdzie się mówi o ilościach osób z 

podziałem na płeć, z podziałem na wiek, ewentualnie długotrwałość w pozostawaniu w ewidencji 

bezrobocia. Także tutaj jest o tyle sprawa trudniejsza. Ale wszystkie formy, tak jak mówię, 

szkolenia, prace interwencyjne, roboty publiczne, staże, prace społeczno-użyteczne, jednorazowe 

środki na podjęcie działalności gospodarczej, doposażenie lub wyposażenie stanowiska pracy, 

refundacja wynagrodzeń dla bezrobotnych do 30 roku życia. Także przekrój i ewentualnie 

możliwości pomocowe jest bardzo dużo. Problem jednym jest to, że nie ma chętnych do podjęcia 

pracy. 

Radny Jerzy Węglewski: nie wiem czy mnie Pani mnie dobrze zrozumiała, bo Pani wymieniła 

wszystkie te formy, te które Urząd Pracy realizuje, poprzez ewidencję i przekazywanie tych ofert na 

prace interwencyjne i te bony i te inne sprawy, to wiemy, a pytałem o tą liczbę osób, które po prostu 

przychodzą i otrzymują ofertę pracy od Państwa.   

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz: nie powiem w tym momencie ile. 

Radny Jerzy Węglewski: bo Pani powiedziała, że są oferty pracy, ale nie ma bezrobotnych, którzy 

przychodzą i chcą przyjąć tą pracę. Ale dlaczego tak jest? Czy te wymagania są tak duże i nie 

mamy na terenie powiatu bezrobotnych z kwalifikacjami do tej pracy? To się zdarza, ja rozumie.. 

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz: zdarza się, bo poszukują np. prawników,  poszukują nieraz 

pielęgniarek, poszukują osób, które są informatykami itd., ale ewentualnie osoby, które mają niższe 



kwalifikacje, natomiast udokumentowany staż pracy.  

Radny Jerzy Węglewski: to jest to o co pytał Pan Przewodniczący, pytał jakie są teraz kierunki na 

topie, poszukiwane przez pracodawców, ja tutaj prosiłby o rozwiniecie w tym temacie. 

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz: inżynier budowy, nauczyciel przedmiotów zawodowych z grupy 

informatycznej, nauczyciel przedmiotów zawodowych z grupy ekonomicznej, aplikator izolacji 

natryskowych, monter ociepleń budynków, kierowca autobusu, pracownik obsługi gości, gdzie tutaj 

jest np. znajomość języka biegła, pracownik robót wykończeniowych, to jest, co w tej chwili jest, 

przed wyjściem wzięłam, ofert pracy jest 28, specjalista ds. marketingu, także przekrój ten 

zawodowy jest bardzo duży.  

Radny Jerzy Węglewski: czy może Pani powiedzieć, w tym roku od początku stycznia, ile osób 

podjęło prace z tej ostatniej oferty? 

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz: nie powiem, dlatego, że w tym momencie, musiałabym połączyć 

dodatkowo osoby, takie, które zgłaszają się do Urzędu podejmując prace, które sobie same znalazły 

prace. Więc w tym momencie, jeżeli bierzemy całość to tutaj tak. 

Radna Marzena Staniszewska: ja nie wiem, może ważne, może dla Urzędu, dla nas Radnych, 

ogólnie, dla swojego powiatu, tutaj i dla Urzędu Pracy, w ogóle, czy jako organ nasz prowadzący, 

czy jako Wójt, czy w porozumieniu z powiatem, czy zastanawiał się ewentualnie nad pozyskaniem 

jakiegoś inwestora, takiego, który by przyniósł jakieś efekty na terenie gminy? Bo myślę, że tutaj 

właśnie z terenu gminy jest bardzo dużo tych osób. Tym bardziej, że spoczywa to później na 

GOPS-ie, bo to są osoby niedokształcone, w takim kierunku bardziej przemysłowym, bo to, co Pani 

przeczytała, pielęgniarka, to są już wykształcone osoby. Co właśnie z tymi osobami, które są 

niewykształcone? 

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz: akurat to pytanie powinno być bardziej skierowane do Pana 

Wójta, dlatego, że my, jako Urząd Pracy, nie uczestniczymy w takiego typu rozmowach. Nawet 

jeżeli są to nam na ten temat nic nie wiadomo. I nie jestem w stanie na ten temat się wypowiedzieć. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: oczywiście ja chciałem też tylko informacyjnie dodać, że jeżeli 

chodzi o założenie działalności gospodarczej, można złożyć wniosek poprzez lokalną grupę 

działania AKTYWNI RAZEM, której jesteśmy członkiem. Tam już nabór był prowadzony, 

zainteresowanie nie było za duże, czemu się też dziwię, ale to jest zawsze dość nagłośnione, tam są 

też niezłe środki do pozyskania. Kolejne jakieś nabory będą, także jeśli ktoś myśli o założeniu, 

bądź rozwinięciu działalności gospodarczej, ma i taką możliwość. Natomiast, jeżeli chodzi o 

inwestorów, dla inwestorów, trzeba też mieć tereny inwestycyjne. Owszem mamy każdą działkę w 

Rogożewku, której moglibyśmy cokolwiek zaproponować dla inwestora. Bodajże w roku 2015 

odwiedziłem łódzką strefę specjalną ekonomiczną, właśnie z ofertą, że dysponujemy takim 

gruntem, czy może oni by znaleźli kogoś zainteresowanego, taki wniosek, pełna nasza oferta z 

pełnymi danymi, został złożony, na razie odzewu w tym zakresie nie ma. Wiem, że terenów 

inwestycyjnych na terenie Polski jest generalnie wszędzie już tych stref ekonomiczny powstało 

bardzo dużo, które najpierw będą się same wypełniały, a dopiero później będą szukali jakiś 

podstref. Też cały czas o tym myślimy. 

Radni informację przyjęli do wiadomości. 

 

Do punktu 5-go. 

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk przedstawiła informację, która stanowi załącznik do protokołu. 

1. W 2016 roku przybyło 698 woluminów (książek) w bibliotekach publicznych w tym z zakupu – 

514 książek, ze środków organizatora: 149 książek i ze środków ministerialnych 365 książek. Dary 

od Urzędu Gminy Gostynin, osób prywatnych, Centrum Edukacyjnego „Cosinus” 184 książki. 

2. Wycofano z bibliotek 1301 egzemplarzy – jako selekcja. 

3. Liczba czytelników na koniec roku wyniosła 1404 osoby 

- liczba czytelników na 100 mieszkańców 11,50% 

- liczba wypożyczeń 16147 woluminów  

- liczba wypożyczeń ogółem na 100 mieszkańców 141 woluminów 

- liczba zakupionych książek ogółem na 100 mieszkańców 4,21 wolumina. 



4. Dotacje z zewnątrz: 8100zł (osiem tysięcy sto złotych) – Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego (książki). 

5. W 2016 roku odnowione zostały lokale w Gminnej Bibliotece Publicznej w Gostyninie z/s w 

Solcu, to była pomoc, tym razem szkoła nam to zrobiła i w filiach bibliotecznych w Sierakówku i w 

Emilianowie. 

W bibliotekach przeprowadzono lekcje biblioteczne, konkursy czytelnicze i plastyczne dla dzieci. 

W ramach „Roku Sienkiewiczowskiego”, organizowane były w bibliotekach czytanie jego dzieł 

oraz „Majówka Literacka – Czytamy utwory H. Sienkiewicza” w OSP Białotarsk przy pomocy 

Straży Pożarnej Białotarsk i KGW Białotarsk. Filia Biblioteczna w Sierakówku wzięła udział w 

Narodowym Czytaniu dzieła H. Sienkiewicza „Quo Vadis” w dniu 3 września (otrzymała list z 

Kancelarii Prezydenta RP i dzieło „Quo Vadis” z podziękowaniem). Biblioteki wzięły również 

udział w akcji „Czytam sobie w podróży..”, Fundacji im. Zbigniewa Herberta. 

Nie wiem, czy państwo chcecie, bo ja otrzymuje co roku analizę powiatu gostynińskiego, w tym 

nasza gmina jest wyszczególniona, podać? 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: tak poprosimy. 

Dyrektor GBP Elżbieta Włodarczyk: tzn. księgozbiory mamy pierwsze miejsce, jeśli chodzi o zakup 

nowości jesteśmy ostatni, liczba czytelników jesteśmy na pierwszym miejscu, ale z kolei 

wypożyczenia, to jesteśmy na ostatnim miejscu. Czyli według mnie to takie trzy z plusem. 

Informacja była omawiana na Komisji Oświaty i została przez Komisję przyjęta. 

Radni informację przyjęli do wiadomości. 

 

Do punktu 6-go. 

Informacja w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej. 

Informacja była omawiana na Komisji Oświaty i została przez Komisję przyjęta. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: przedstawiła informację, która stanowi załącznik do 

protokołu.  

Gmina Gostynin liczy 12 210 mieszkańców. W stosunku do poprzedniego roku widzimy spadek. 

(12 232 mieszkańców). W tym są 1063 osoby bezrobotne na terenie gminy, tu również widzimy 

niewielki spadek osób bezrobotnych w stosunku do 2015 roku, gdzie było zarejestrowanych  

ogółem 1088 osób. 

- mieszkania komunalne – 80, 

- liczba osób ubiegających się o mieszkanie komunalne z zasobów gminy wynosi 4, 

-mieszkań socjalnych jest 5, oczekujących na mieszkanie socjalne – 1. 

Na terenie gminy znajduje się 8 szkół oraz świetlice, kluby dla dzieci i młodzieży których jest 

również 8, natomiast brak jest żłobków. 

Znajduje się 1 szpital oraz 3 Podstawowe Zespoły Opieki Zdrowotnej. 

Dane o osobach korzystających z pomocy społecznej 

Dla 921 osób udzielono pomocy i wsparcia w porównaniu do 2015 roku liczba ta znacznie spadła 

bowiem w poprzednim roku wynosiła 1313,    

w tym osób długotrwale korzystających z pomocy społecznej było 523 osoby. 

Ogółem  przyznano 616 rodzinom świadczenia. 

Przyznano 904 świadczenia pieniężne dla 329 rodzin, w 2015 liczba świadczenia zostały przyznane 

dla 337 rodzin. 

Świadczenia niepieniężne tą formą wsparcia objęto 604 osoby. Liczba ta wzrosła w porównaniu do 

roku ubiegłego, gdyż w 2015 roku tą formą pomocy objętych było  419 osób. 

Przeprowadzono 666 wywiadów środowiskowych. Liczba ta zmalała gdyż w 2015 wynosiła 1251. 

Powody udzielenia pomocy: 

• ubóstwo w 2016 roku były 22 rodziny były objęte pomocą zaś w 2015 objętych pomocą 

było 198 rodzin korzystających z powodu ubóstwa. 

• bezrobocie Z tego powodu udzielono pomocy dla 272 rodzin liczba ta zmalała 

wcześniej wynosiła 330 rodzin. 



• niepełnosprawność z tej przyczyny udzielono pomocy 108 rodzinom. W 2015  liczba ta  

wynosiła 107 rodzin. 

• długotrwała lub ciężka choroba z tego powodu udzielono pomocy 82 rodzinom w 

poprzednim roku było 69 rodzin. 

• bezradność pomocy udzielono 18 rodzinom tu zauważalny spadek gdyż w 2015 roku z 

pomocy korzystało 45 rodzin. 

• alkoholizm z tego powodu pomocy udzielono 3 rodzinom, natomiast w 2015 roku 

liczba ta wynosiła 5 rodzin. 

• bezdomność z tego powodu udzielono pomocy 3 osobom, w 2015 roku było 6 osób 

objętych tą formą wsparcia. 

• przemoc w rodzinie z tego powodu udzielono pomocy 1 rodzinie. 

Przemoc w rodzinie: 

W 2016 roku założonych było 23 niebieskich kart, liczba ta zmalała w porównaniu do roku 

ubiegłego gdzie było założonych 26 niebieskich kart. 

Usługi opiekuńcze z tej formy wsparcia korzystało 6 osób, w roku 2015 było również 6 osób, 

którym przyznano usługi opiekuńcze. 

Świadczenia pieniężne z pomocy społecznej to: 

- zasiłek stały 

W 2016 roku objętych tą forma pomocy było 93 osoby, natomiast w 2015r. Tą formą pomocy 

objętych było 94 osoby. Kwota wypłaconych świadczeń wyniosła  482 245 zł. 

- zasiłek okresowy 

Tą formą pomocy objęto 183 osoby i tu widzimy spadek gdyż w 2015r. liczba ta wynosiła 216 

osób.   

Wypłacono 645 świadczeń na łączną kwotę 249 315 zł. W 2015 roku wypłacono 804 świadczenia 

na kwotę 302 867 zł 

Zasiłek okresowy udzielono z tytułu: 

• bezrobocia 175 osobom w stosunku do roku 2015 liczba ta  nieznacznie spadła gdyż 

wynosiła 204 osoby. 

Wypłacono 603 świadczenia, a w 2015 roku 781. 

• z tytułu długotrwałej choroby przyznano 20 świadczeń 7 osobom liczba ta wzrosła w 

porównaniu do 2015 roku, w którym to przyznano 12 świadczeń dla 5 osób. 

• z tytułu niepełnosprawności przyznano 19 świadczeń dla 6 osób natomiast w 2015 roku 

przyznano 11 świadczeń dla 7 osób. 

- zasiłek celowy 

Wypłacono dla 52 osób na kwotę 20 401zł. 

Świadczenia niepieniężne: 

Posiłek w ramach zasiłku celowego przyznanego w ramach programu wieloletniego pomoc państwa 

w zakresie dożywiania ogółem objęto 333 osoby dla których przyznano 43044 świadczenia w 

porównaniu do 2015 roku liczba ta spadła gdyż w 2015r.  objęto ogółem 414 osób dla których 

przyznano 56307 świadczeń. W 2016 roku wydatkowano na ten cel kwotę 129324zł natomiast w 

2015 kwotę 176625zł. W tym dzieci objęte dożywianiem to 327 tu nastąpił spadek w 2015 objętych 

dożywianiem było 409. Koszt w 2016 roku wyniósł 125370zł. W 2015 roku wydatkowano na ten 

cel kwotę 16 5978zł. 

Schronienie: 

Tą formą pomocy objęto 3 osoby o dwie osoby mniej niż w 2015 roku. W 2016 roku wydatkowano 

na ten cel kwotę 7 351zł, w 2015 roku  16 820zł. 

Sprawienie pogrzebu: 

Trzy pogrzeby odbyły się na koszt Ośrodka, w 2015 roku był jeden. Koszt ogółem wyniósł 9 030zł, 

w 2015r. koszt wyniósł 2 200zł. 

Odpłatność za pobyt osób w Domach Pomocy Społecznej: 



W Domach Pomocy Społecznej w 2016r. przebywało 20 osób, liczba ta w 2015r. wynosiła 19 osób. 

Koszt wyniósł 439 001zł, w 2015 roku koszt wyniósł 488 824zł. 

Usługi opiekuńcze: 

W 2016 roku z tej formy wsparcia korzystało 6 osób. Koszt wyniósł 49 400zł. Objętych tą formą 

pomocy w 2015r. objętych było 6 osób. Koszt wyniósł  48 615zł. W tym roku, ten koszt 

przewidywalny jest na 150.000zł, ze względu na wzrost stawki za umowę zlecenie na 13zł za 

godzinę. 

W Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej nie są świadczone specjalistyczne usługi opiekuńcze. 

Pracą socjalną: 

Objęto 290 rodzin, w 2015 roku objęto 415 rodzin. 

Kontrakty socjalne: 

Zawarto 11 kontraktów socjalnych, w 2015 roku liczba ta wynosiła 18. 

Zasiłki rodzinne: 

610 rodzin pobierało zasiłek rodzinny liczba ta wzrosła w 2015 roku było 530 rodzin. 

Jednorazowy dodatek z tytułu urodzenia dziecka - liczba świadczeń wyniosła 74 wzrost w 

porównaniu do 2015r. – liczba świadczeń wyniosła 52. 

Jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia dziecka – liczba świadczeń wyniosła 90, w 2015r. – 96. 

Świadczenie pielęgnacyjne liczba świadczeń wynosiła 450, w 2015 roku było 470. 

Zasiłek pielęgnacyjny dla osoby powyżej 16-ego roku życia liczba świadczeń wynosiła 1723. 

Zasiłek pielęgnacyjny dla niepełnosprawnego dziecka liczba świadczeń wynosiła 616. 

Specjalny zasiłek opiekuńczy liczba świadczeń wynosiła 224 tu widzimy wzrost w porównaniu do 

2015 roku gdzie liczba ta wynosiła 127. 

Zasiłek dla opiekuna liczba świadczeń wynosiła 40. 

Świadczenia  z funduszu alimentacyjnego wypłacano dla 115 osób, w 2015 roku dla 111 osób. 

Prace społeczno - użyteczne – objętych tą formą wsparcia było 30 osób. 

Stypendia socjalne dla uczniów i zasiłki szkolne - przyznano świadczenia dla 778 osób. 

Kadra jednostki organizacyjnej pomocy społecznej: 

Jest 1 kierownik, kobieta, posiada wykształcenie wyższe, posiada specjalizację z organizacji 

pomocy społecznej. 

Pracowników socjalnych jest 6 z wykształceniem średnim, kobiety. Nie posiadają specjalizacji I-

ego ani II-ego stopnia w zawodzie. 

Pozostali pracownicy 8 osób posiada wykształcenie wyższe, 1 średnie. 

Odmowa wsparcia: 

Wydano 16 decyzji odmownych ogółem. 

Radna Ewa Michalska: ja mam tylko taką jedną uwagę, bo przed chwila Pani Dyrektor PUP mówiła 

o bezrobociu 1019 osób, u Pani było 1064 osoby i nie wiem, z czego to wynika, czy to 

bezrobotnych poszukujących, czy.. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: my tutaj mamy dane za cały 2016r., może jest zmienność 

danych z kilku miesięcy, a poza tym u nas dane bierzemy z systemu. 

Radni informację przyjęli do wiadomości. 

 

Do punktu 7-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok: 

 

- odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 

przedłożonych przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2016 

rok, wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami, 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał uchwałę Nr Pł.139.2017 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 24 kwietnia 2017 roku 

w sprawie wydania opinii o przedłożonych przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdaniach z 

wykonania budżetu za 2016 rok. 



Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

- dyskusja, 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Szanowni Państwo, spróbuję w kilku zdaniach podsumować 

całokształt wykonania budżetu za rok 2016. Pan Przewodniczący przytoczył wszystkie cyfry i 

liczby, które towarzyszyły realizacji tego budżetu. Ja postaram się w dużym skrócie, jak gdyby 

przedstawić te zadania, które udało nam się zrealizować, za równo zadania inwestycyjne 

majątkowe, jak i inne zadania o charakterze bieżącym i jak gdyby tutaj omówić całe wykonanie 

budżetu. Tak jak Pan Przewodniczący tutaj wspomniał rok zakończył się nam nadwyżką budżetową. 

Nadwyżka budżetowa ponad 3.363.452,03zł. To już trzeci rok z kolei kiedy udaje nam się 

wypracowywać nadwyżkę budżetową. Pamiętamy, że projekt budżetu na rok 2016 zakładał deficyt 

budżetu w wysokości 4.230.000zł. W ciągu roku udało nam się skorygować ten deficyt i zmniejszyć 

i w końcu roku planowaliśmy deficyt budżetowy w wysokości 700.000zł. Udało się nam zakończyć 

rok dodatnim wynikiem finansowym, stąd też uzyskaliśmy i mamy możliwość w roku 2017 

wprowadzić do budżetu obecnego wolne środki wypracowane na koniec ubiegłego roku. Jeśli 

chodzi o nadwyżkę budżetową, to udało się ją wypracować przede wszystkim dzięki zmniejszeniu 

zadłużenia Gminy Gostynin. Na koniec roku wynosi ono 3.272.376,24zł, jest to najniższy dług w 

historii Gminy Gostynin od 2011 roku. I w porównaniu do roku poprzedniego spadł on o 24,51% 

planu. Zakładając, że wypracowana nadwyżka i wolne środki byłaby w tym roku przeznaczona na 

spłatę długu, moglibyśmy już w pierwszym półroczu, jak gdyby tego roku osiągnąć zerowe 

zadłużenie Gminy Gostynin, czyli oddłużyć ją, co oczywiście nie jest korzystne, ponieważ my 

korzystamy z preferencyjnych form finansowania zewnętrznych, jak gdyby tutaj form dotyczących 

pożyczek, które zaciągamy w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, 

które są na preferencyjnych warunkach, przysługuje nam również umorzenie po zrealizowaniu 

zadania i osiągnięciu pewnych efektów ekologicznych, stąd też wspieramy się również 

zewnętrznymi źródłami finansowania. Wypracowana nadwyżka to przede wszystkim również, poza 

zmniejszonym długiem, zmniejszenie się kosztów obsługi długu, bo jak maleje dług, to i maleją 

nam koszty obsługi zadłużenia. W projektowanym planie na rok 2016, zakładaliśmy kwotę ponad 

160.000zł, a wydatkowaliśmy kwotę 83.000zł. I część obsługi zadłużenia udało nam się pokryć z 

kapitalizacji odsetek, które uzyskaliśmy od środków pozostających na rachunkach bankowych i w 

Urzędzie Gminy i w jednostkach naszych podległych z uwagi takiej, że w naszym budżecie jest 

pełna płynność finansowa, w ciągu roku nie było nawet jednego dnia, w którym musielibyśmy 

skorzystać z kredytu, który mamy uruchomiony na przejściowy deficyt. Także dodatnie saldo 

rachunków pozwala nam również uzyskiwać dochody z tytułu kapitalizacji odsetek od środków 

pozostających na rachunkach bankowych, ponieważ nasze rachunki są również oprocentowane. 

Wypracowana nadwyżka, to też zmniejszająca się, co roku, kwota zobowiązań, które przechodzą na 

rok kolejny. W roku 2013, przypominam stan zobowiązań na koniec grudnia wynosił ponad 

1.700tys. zł, dotyczył on przede wszystkim dodatkowych wynagrodzeń rocznych, naliczanych i 

wypłacanych w roku następnym, a dotyczących roku poprzedniego, jak również ZUS-ów, których 

nie udawało się zapłacić na koniec roku i w jednostkach oświatowych i w jednostce, jaką jest Urząd 

Gminy. W roku 2016, o ponad 700tys. zł ta kwota uległa zmniejszeniu, bo zobowiązania na koniec 

roku wynosiły 1.067.060,14zł, czyli o ponad 700tys. zł mniej, bo zawsze je regulujemy w terminie 

płatności, ale zawsze mamy możliwość do 5 stycznia następnego roku, jak gdyby czas na zapłacenie 

ZUS-ów, dotyczących wydatków grudniowych. W tej chwili regulujemy ostatniego grudnia, bo na 

to pozwoliły nam możliwości finansowe. Gmina Gostynin na koniec grudnia  nie posiadała żadnych 

zobowiązań wymagalnych, czyli takich, których termin płatności by upłynął. Jeśli chodzi o zadania 

inwestycyjne to stanowiły one 8,43% w stosunku do całych wydatków ogółem. Staramy się i 

dokładamy wielkich starań by jak najbliżej.., zbliżyć się chociażby liczby dwucyfrowej, 10% być 

może i ja przekroczyć, w roku 2015 nam się udało i w 2013 również wskaźnik inwestycji 13,80%, 

w roku 2016 nieznacznie mniej 8,43%, nie mniej jednak przedłoży się to na wyższy wskaźnik 

inwestycji w roku obecnym, z uwagi na wprowadzenie do budżetu wolnych środków i 

przeznaczenie ich na zadania inwestycyjne. Wypracowana nadwyżka nie została przeznaczona w 



ubiegłym roku na wydatki bieżące, jeśli chodzi o realizację wydatków bieżących, we wszystkich 

naszych jednostkach podległych, poziom utrzymuje się stały. Nie zauważamy nadmiernego wzrostu 

wydatków, jeśli chodzi o wydatki bieżące. Tutaj dokładamy wszelkich starań, żeby w sposób jak 

najbardziej racjonalny i ze szczególną dbałością o budżet, każdą wygospodarowaną złotówkę z 

wydatków bieżących i zaoszczędzonych na wydatkach bieżących przeznaczać na zadania 

inwestycyjne. Jeśli chodzi o realizację tych zadań to przytoczę je może po krótce, było ich bardzo 

dużo, ale myślę, że są bardzo ważne w różnych dziedzinach gospodarki. I zacznę od rolnictwa i 

łowiectwa, tutaj mieliśmy do realizacji sporo zadań związanych z sieciami wodociągowymi i 

kanalizacyjnymi. Nie udało nam się wykonać kilku zadań związanych z wykonaniem projektów 

dotyczących rozbudowy sieci wodociągowych z uwagi na niewywiązanie się z obowiązku 

wykonania tych projektów po stronie wykonawcy, stąd też jak gdyby te zadania znalazły się w 

budżecie roku 2017, a wykonawca został ukarany karami, które w tej chwili do nas wpływają, które 

też wprowadzamy do budżetu roku 2017, jako dochód. Nie udało się zrealizować zadań 

związanych, które mieliśmy zaplanowane do wykonania i zabezpieczone na nie środki, rozbudowa 

sieci wodociągowej w m. Górki Pierwsze, rozbudowa sieci wodociągowej w m. Gulewo, 

rozbudowa sieci wodociągowej w m. Zuzinów-Aleksandrynów, rozbudowa sieci wodociągowej w 

m. Zieleniec, rozbudowa sieci wodociągowej w m. Kazimierzów, z uwagi tak jak już wspomniałam 

na niewywiązanie się z zawartej umowy z wykonawcą, nie mniej jednak te zadania mają 

kontynuację i realizację w obecnym budżecie. Wykonaliśmy budowę sieci kanalizacji sanitarnej w 

m. Sokołów w kwocie 159.236,88zł. Rozbudowaliśmy sieć wodociągową w m. Jastrzębia w kwocie 

7.422zł, rozbudowaliśmy sieć wodociągową w m. Marianów Lucieński o wartości 43.000zł, 

wykonaliśmy zadaszenie zbiornika pośredniego oczyszczalni ścieków w m. Lucień o wartości 

49.200zł, rozbudowaliśmy sieć wodociągową w m. Halinów-Skrzany w kwocie 156.687,05zł, 

rozbudowaliśmy sieć wodociągowa w m. Helenów o wartości 17.625,90zł, rozbudowaliśmy sieć 

wodociągową w m. Pomarzanki o wartości 48.554,49zł. Jeśli chodzi o wydatki majątkowe w 

zakresie transportu i łączności tutaj ponad 1.021.139,94zł przeznaczyliśmy na zadania 

inwestycyjne, związane z przebudowami dróg gminnych, m.in. m. Osada wydatkowaliśmy 

111.538,77zł, w m. Budy Kozickie wydatkowaliśmy 110.353,46zł, w m. Zaborów Stary kwota 

111.914,81zł, w m. Podgórze kwota 67.341,26zł, w m. Antoninów kwota 118.807,18zł, w m. 

Gorzewo wydatkowaliśmy 52.388,06zł, w m. Rogozewek wydatkowaliśmy 63.763,08zł, w m. 

Nowa Wieś – Sieraków kwota 152.728,67zł, w m. Wrząca kwota 70.968,57zł, w m. Choinek kwota 

111.009,55zł, w m. Podgórze w ramach funduszu sołeckiego kwota 9.324,01zł, w m. Rogożewek w 

ramach funduszu sołeckiego kwota 12.234,54zł, w m. Zaborów Stary w ramach funduszu 

sołeckiego kwota 11.307,29zł, w m. Nowa Wieś – Sieraków w ramach funduszu sołeckiego kwota 

6.717,99zł, w m. Nowa Wieś – Sieraków w ramach funduszu sołeckiego – sołectwa Halinów kwota 

6.437,70zł. Dokumentacja projektowa zjazdu z drogi wojewódzkiej na drogę będącą własnością 

Gminy Gostynin w m. Górki Pierwsze kwotę 4.400zł. Nie udało nam się wykonać zadania 

związanego z budowa odwodnienia drogi gminnej w m. Strzałki, z uwagi na zmianę sposobu 

realizacji tego zadania, które będzie realizowane w roku 2017 wspólnie ze Starostwem Powiatowym 

w Gostyninie. 

(Radny Jerzy Węglewski i Radna Elżbieta Tyszkiewicz wyszli z sali posiedzenia). 

Jak również nie udało nam się wykonać dwóch zadań dotyczących udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Gostynińskiego, mieliśmy zabezpieczone środki w naszym budżecie na przekazanie 

pomocy finansowej dla tej jednostki na dwa zadania inwestycyjne tj. przebudowa skrzyżowania w 

m. Solec kwotę 80.000zł, i przebudowa drogi powiatowej Zuzinów – Krzywie – Górki w m. Górki 

Drugie kwotę 115.000zł. Do końca roku w budżecie mieliśmy te środki zabezpieczone, no niestety z 

uwagi tutaj na nierozstrzygnięcie przetargów przez Starostwo Powiatowe i nie wystąpieniem do nas 

z wnioskiem o udzielenie tej pomocy finansowej, te zadania nie zostały zrealizowane, nie mniej 

jednak my do końca na te zadania środki mieliśmy w budżecie zabezpieczone. Nie przeznaczyliśmy 

ich na żaden inny cel nawet tak gdzie były jakieś niedofinansowania i stąd też wprowadziliśmy je 

już do budżetu na realizację tych zadań w roku 2017. Realizowaliśmy szereg inwestycji 

dotyczących gospodarki mieszkaniowej i tutaj to były różne inwestycje dotyczące i wykupu 



gruntów w miejscowościach pod drogi gminne, jak również zadania związane z realizacją funduszy 

sołeckich dotyczących naszych budynków, czy też świetlic gminnych. W zakresie administracji 

publicznej zrealizowaliśmy dwa zadania w pełni tj. zakup serwera dla Urzędu Gminy, jak również 

zakup samochodu osobowego i w części tylko zadanie, które mieliśmy przewidziane do realizacji tj. 

budowa budynku Urzędu Gminy wraz z infrastrukturą techniczną w zakresie zmniejszonym w 

takim w jakim podjęliśmy decyzję do realizacji tego zadania. Jeżeli chodzi o inwestycje w oświatę, 

to zrealizowaliśmy bardzo duży projekt termomodernizacji budynku szkoły w Białotarsku, 

wydatkowaliśmy na ten cel ponad 1.400tys. zł. Stopa zwrotu z tej inwestycji ma wynieść siedem i 

pół roku. Jest to projekt, ta termomodernizacja przyczyni się w znacznej mierze w osiągnięciu 

korzyści za równo i ekonomicznych i ekologicznych. Jak również rozpoczęliśmy też nowy projekt 

dotyczący termomodernizacji kolejnych czterech szkół w gminie tj. szkoły w m. Solec, Emilianów, 

Lucień i Sierakówek.   

(Radny Jerzy Węglewski wrócił na sale posiedzenia). 

W roku 2016 wydatkowaliśmy na ten cel 32.000zł, to był program dotyczący studium 

wykonalności. No i w roku 2017 i 2018 będzie kontynuacja tego zadania. Mamy nadzieję, że w 

latach kolejnych przyniesie nam to wymierne oszczędności. Jeśli chodzi w ogóle o wydatki 

związane z oświatą, czy też pomocą społeczną, tutaj Pani Kierownik przedstawiła nam realizację i 

ocenę zasobów pomocy społecznej. Na plus jest to, że te wydatki bieżące nam nie rosną. Bo w 

jednym dziale nam wzrosną w innym nam się udaje ograniczać. Także do Ośrodka Pomocy 

Społecznej środków własnych przeznaczamy około 1.600tys. zł, do oświaty poza subwencją 

dokładamy około 4.500tys. zł, jeśli chodzi o wydatki bieżące, natomiast z inwestycjami 

dołożyliśmy ponad 6.300tys. zł. Budżet gminy praktycznie, teraz ta struktura się zmieniła 

wprowadzając do budżetu rządowy program Rodzina 500plus, bo dzięki temu programowi nasz 

budżet w ciągu roku i dzięki też jeszcze innym środkom, które wprowadziliśmy do budżetu w ciągu 

roku, budżet w przeciągu roku wzrósł o ponad 11mln zł, także zaczynaliśmy z budżetem niewiele 

ponad 31mln zł, wynik budżetu na koniec roku to ponad 42mln zł. Między innymi strona 

dochodowa, właśnie realizacja rządowego programu Rodzina 500plus, w roku 2016 na ten cel 

otrzymaliśmy kwotę ponad 6.900tys. zł i tyle też środków trafiło do rodzin z terenu gminy w 

wyniku realizacji tego programu. Jak również dochody majątkowe, które były wcześniej 

niezaplanowane w budżecie, to dotacja celowa, którą otrzymaliśmy za zadanie, które zostało 

wykonane i zrealizowane w roku 2010, przebudowa drogi gminnej w m. Zaborów Nowy kwotę  

ponad 644tys. zł, tyle udało się pozyskać po 7 latach jak gdyby po zakończeniu realizacji tego 

zadania, środków do naszego budżetu. Na tamten moment ten projekt nie był dofinansowany, a w 

tym momencie takie środki udało się dla naszej gminy pozyskać i one też zasiliły budżet roku 2016. 

Wiele zadań z zakresu inwestycji, realizowanych w ramach funduszu sołeckiego, również dotyczyło 

naszych świetlic i klubów i świetlic wiejskich i domów ludowych. Nie udało się nam zrealizować 

jednego zadania polegającego na wyrównaniu nawierzchni w m. Solec na boisku o wartości 150tys. 

zł, jak gdyby kontynuacja tego zadania ma miejsce w roku 2017, również takie zadanie zostaje 

wprowadzone do budżetu. Jeśli chodzi o pozostałe zadania do budżetu gminy, to nie tyko 

inwestycje, ale wiele zadań o charakterze bieżącym, które również wpływa, jak gdyby na poprawę 

życia naszych mieszkańców. Zrealizowaliśmy wiele zadań związanych z rozwijaniem 

prawidłowych postaw społecznych u dzieci i młodzieży oraz zagospodarowanie wolnego czasu, 

przeciwdziałanie patologiom społecznym, na ten cel przeznaczyliśmy ponad 72tys. zł. 

Realizowaliśmy również zadania w ramach otwartego konkursu ofert na wspieranie i 

popularyzowanie folkloru i zadań kultywujących tradycje ze szczególnym uwzględnieniem nauki 

pieśni i tańca ludowego. To zadanie było realizowane przez dwa stowarzyszenia, które powstały na 

terenie naszej gminy, tj. Stowarzyszenie Przyjaciół Ziemi Soleckiej i na ten cel podmiot ten uzyskał 

dofinansowanie w wysokości 35tys. zł, jak również Stowarzyszenie Przyjaciół Szkoły w Lucieniu 

również 35tys. zł, w ramach otwartego konkursu ofert. Na zadania związane z wspieraniem i 

upowszechnianiem kultury fizycznej i sportu wydatkowaliśmy na ten cel ponad 75tys. zł i te 

zadania dotyczyły zarówno podnoszenia sprawności fizycznej dzieci, jak również młodzieży oraz 

dorosłych mieszkańców naszej gminy. Przekazaliśmy tutaj wiele dotacji dla podmiotów 



realizujących zadania sportowe. Były to takie podmioty spoza sektora finansów publicznych. 41tys. 

zł dotacja dla Stowarzyszenia o nazwie Klub Sportowy „Błyskawica” Lucień, podmiot ten 

realizował zadania dotyczące piłki nożnej „Football to jest to!”. 6tys. zł dla Stowarzyszenia o 

nazwie Uczniowski Klub Sportowy „Szkoła Lucień”, to była realizacja zadania związana z graniem 

w siatkówkę. Zadanie związane również w ramach otwartego konkursu ofert, 20tys. zł 

przeznaczone dla Stowarzyszenia o nazwie Uczniowski Klub Sportowy „Zwoleń Team” i tutaj była 

realizacja zadania polegająca na programie szkolenia sportowego dzieci i młodzieży oraz dorosłych 

mieszkańców z zakresu wrotkarstwa szybkiego. Jak również udzieliliśmy dotacji w wysokości 8tys. 

zł dla Stowarzyszenia o nazwie Uczniowski Klub Sportowy „Start” Białotarsk, na realizację zadania 

„Turniejada Lekkoatletyczna w Białotarsku”. Poza sportem realizujemy jeszcze wiele zadań o 

różnym charakterze, jeśli chodzi o zadania związane z pomocą zdrowotną, to gmina już od szeregu 

lat realizuje zadania wspólnie z Gminą Miejską Gostynin polegające na sfinansowaniu szczepionek 

przeciwko rakowi szyjki macicy dla dziewcząt w wieku gimnazjalnym, na ten cel wydatkowaliśmy 

ponad 36.360zł. Udzieliliśmy dotacji podmiotowej dla Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi 

Gminy Gostynin w Białem w wartości 310tys. zł, dzisiaj Pani Kierownik Biblioteki składała 

również sprawozdanie z realizacji zadań statutowych. Gminna Biblioteka Publiczna z siedzibą w 

Solcu i 6 ich filii działa tutaj i zapewniamy środki finansowe w wysokości ponad 362tys. zł na 

realizację tych zadań. I szereg różnych zadań drobniejszych, chociażby pielęgnacja pomników 

przyrody na ten cel pozyskaliśmy kwotę ponad 24tys. zł z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. Kontynuacja wielu zadań już takich od lat, usuwanie i 

unieszkodliwianie azbestu na terenie Gminy Gostynin. Również wspólnie ze ZGRP realizowaliśmy 

takie zadania. Wiele zadań o charakterze oświatowym, wypłaciliśmy ponad 778 uczniom stypendia 

socjalne, jak również pierwszy raz w budżecie roku 2016 wprowadziliśmy do realizacji zadania 

związane ze stypendiami motywującymi, które przyznają Dyrektorzy w poszczególnych 

placówkach, dla swoich uczniów. Również opracowaliśmy procedury w tym zakresie i takie 

stypendia udzielamy z budżetu gminy. Jak również wyróżniamy osoby działające na terenie gminy 

o szczególnych osiągnięciach sportowych i też Rada gminy przyznała takie wyróżnienie Panu 

Patrykowi Ciechomskiemu w roku 2016, nagroda była to pieniężna w wysokości 4tys. zł, za 

szczególne osiągnięcia i wiele, wiele innych zadań. Dotacja do PSP na zakup samochodu 

ratowniczo-rozpoznawczego o wartości 10tys. zł i szereg innych zadań wpływających tutaj na 

poprawę życia naszych mieszkańców. Także podsumowując całokształt wykonania budżetu mogę 

śmiało stwierdzić, ze nie należał ten rok do najłatwiejszych, mimo wszystko, jak gdyby udało nam 

się poprzez wspólne działania i wspólne decyzje wypracować taki, a nie inny wynik finansowy 

dodatni ponad 3.363.452,03zł. 

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz wróciła na salę posiedzenia). 

Radna Marzena Staniszewska: ja mam tylko jedno pytanie, bo Pan Skarbnik nam tutaj powiedziała 

bardzo dokładnie wszystko, ale zestawienie zmian w funduszu jednostki, mam takie pytanie do Pani 

Skarbnik, myślę, że mi Pani tutaj odpowie, bo rzeczywiście zysk mamy, ale i mamy stratę? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: dochody jednostek są realizowane przez jednostkę budżetową, jaką 

jest Urząd Gminy, natomiast wszystkie inne nasze jednostki podległe, tj. GOPS i 8 szkół realizuje 

tylko zadania, na które dostaje od nas środki, stąd też GOPS i 8 szkół osiągają straty w wysokości 

swoich wydatków, natomiast my jako Urząd mamy zysk z uwagi, że w naszym budżecie Urzędu są 

całe dochody całego budżetu. Po zsumowaniu zysków i strat wychodzi nam prawdziwy wynik 

finansowy. Także ujemne wyniki finansowe dotyczą zadań zrealizowanych przez nasze jednostki, 

GOPS i jednostki oświatowe. Stąd też w budżetach, sprawozdaniach finansowych dotyczących 

budżetów z wykonania jednostki, jak również zestawienia zmian z funduszu jednostki straty, bo to 

jest skumulowany wynik wszystkich naszych jednostek. Straty dotyczą jednostek podległych, 

natomiast dodatni wynik finansowy dotyczy jednostki budżetowej, jaką jest Urząd Gminy Gostynin. 

 

- głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 188/XXXII/2017 została przyjęta 12 głosami za i 2 wstrzymującymi się i stanowi 



załącznik do protokołu.  

Radnych obecnych w głosowaniu było 14. 

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: udzielenia/nieudzielenia Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2016 rok: 

 

- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok, 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Stanisław Osmałek odczytał wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Gostynin, z dnia 12 maja 2017 roku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Gostynin absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016r. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu. 

 

- odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gostynin wniosku w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy, 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał uchwałę Nr Pł.192.2017 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 18 maja 2017 roku w 

sprawie wydania opinii o przedłużonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gostynin wniosku 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

- dyskusja, 

Dyskusji nie było. 

 

- głosowanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 

rok. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały wykonanie budżetu za 2016 rok. Radni do projektu uchwały 

uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 189/XXXII/2017 została przyjęta 12 głosami za i 2 wstrzymującymi się i stanowi 

załącznik do protokołu.  

Radnych obecnych w głosowaniu było 14. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: gratuluję Panie Wójcie. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska i Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski wręczyli kwiaty Panu Wójtowi. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, w imieniu własnym, całej kadry kierowniczej i 

wszystkich pracowników Urzędu i jednostek podległych, chciałem bardzo serdecznie podziękować  

za udzielone absolutorium, bo to jest nasza wspólna praca zespołowa. Formalnie absolutorium 

udziela się Wójtowi, ale to jest absolutorium dla wszystkich pracowników, którzy na co dzień są 

zaangażowani. Szczególne słowa podziękowania kieruję do Pani Skarbnik za piękny materiał, 

opracowanie, sprawozdanie nad, którym naprawdę parę nocy Pani Skarbnik przesiedziała. Za to 

bardzo serdecznie dziękuję. Dziękuję wszystkim pracownikom, kierownikom, którzy na co dzień 

się angażują, tak jak mówię, to jest nasza wspólna praca. Każdy na swoim odcinku, fakt bierzemy 

za to pieniądze oczywiście wynagrodzenie, ale też każdy stara się na swoim odcinku sprężać, dać z 

siebie wszystko i dzięki temu mamy taki efekt. Dziękuję bardzo. 

 

Do punktu 9-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 



w sprawie: przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii za rok 2016. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 190/XXXII/2017 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 10-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: wykupu działek nr: 70/2, 359/71, 71, 358/72 i 72 o pow. łącznej 0,4608 ha położonych 

na terenie wsi Strzałki gm. Gostynin z przeznaczeniem na publiczną drogę gminną. 

Radny Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo, sprawa dotyczy działki o łącznej powierzchni około 

0,4 ha, tutaj z tego, co wczoraj na komisji usłyszałem, że cena wykupu tej działki to jest 68tys. zł, 

wynegocjowana, że to już jest taka niska cena. Uważam, że jest to nadal bardzo wysoka cena, za 

wąski kawałek gruntu, który nie będzie się nikomu nadawał jedynie tylko pod drogę. I w moje 

ocenie powinniśmy nadal negocjować z tym właścicielem, nie chcę wnikać w jakiej formie on to 

nabył, czy to nabył i chce zarobić, czy był właścicielem gospodarstwa i podzielił działki i sprzedał. 

Ja rozumie, bo Pani Skarbnik mnie uświadamiała na komisji, że jest plan zagospodarowania 

przestrzennego i to wynika z tego planu, że musimy to wykupić, za takie pieniądze. Myślę, że 

jednak tak nie jest, tutaj decydujące zdanie ma rynek, a rynek.., w tej chwili wykupowanie 

niecałego pół ha za 68tys. zł, to jest według mnie marnotrawstwo pieniędzy podatnika, czyli 

naszych gminnych, można byłoby te pieniądze spożytkować na coś innego. No ja będę głosował 

przeciw, może pozostali Radni przemyślą. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, oczywiście w każdej takiej sytuacji, jeśli 

chodzi o odszkodowania, czy wykup gruntów pod drogi, czy poszerzenie drogi, oczywiście 

prowadzimy negocjacje szeroko idące. Z Panem właścicielem tych działek negocjacje były 

prowadzone kilkakrotnie. Gdzie od nas wychodziła stawka 8zł, bo tak zwykle, jeśli chodzi pod 

drogi, to tak rozpoczynamy. Niestety, też w to włączyła się Rada, wniosek Przewodniczącego Rady 

i Przewodniczącego Komisji Rozwoju, Panowie też uczestniczyli w tych negocjacjach w ostatnim 

etapie, 14zł za m2, o których ostatecznie zdecydował właściciel, że tyle jest w stanie zaakceptować. 

Dalszych negocjacji już nie ma sensu prowadzić, bo właściciel na inną kwotę nie przystanie. A plan 

zagospodarowania przestrzennego jest obowiązujący w tym zakresie, w związku z tym sprawa 

wykupu może stanąć na wokandzie sądowej i wtedy będzie zgodnie z wyceną rzeczoznawcy. A 

dodam, że wycena rzeczoznawcy już jest dokonana i to jest kwota prawie 120tys. zł. Więc możemy 

doprowadzić do tego, że w przyszłości możemy zapłacić jeszcze większe pieniądze. 

Kierownik RRiG Bożena Durma: to jest na Strzałkach bardzo niska cena. Ostatnio też robiliśmy 

wycenę na odszkodowanie i było ponad 31zł. 

Radny Jerzy Węglewski: nie wiem, na jakiej podstawie Pan Wójt już wyrokuje wyrok Sądu, nawet 

jeżeli byśmy poszli do Sądu, że Sąd zasądzi tą wycenę, ponieważ nie wiadomo, gmina ma 

prawników swoich i można wziąć swojego rzeczoznawcę, wycenić to i podejrzewam, że 3-4 

rzeczoznawców i każdy wyceni inną cenę tych działek. Dlatego Pan nie straszy Sądem, że w Sądzie 

nam zasądzą dużą kwotę, bo jest to nieprawdą. I Sądy jednak muszą się opierać na faktach. Myślę, 

że nie jest to trudne dla prawnika poprowadzić tą sprawę, żeby ta kwota zeszła, w mojej ocenie 

nawet do 20tys. zł. Porównując 68tys. zł z 20tys. zł to jest różnica 48tys. zł, które możemy 

przeznaczyć na inne zadania. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: chciałam się odnieść do słowa marnotrawienia pieniędzy 

podatników, absolutnie nie zgadzam się z tą oceną Pana, gmina nie marnotrawi pieniędzy 

podatników. O efektach mówiliśmy przed chwilą wykonania budżetu i absolutnie nie zgadzam się z 

tym stwierdzeniem, że marnotrawimy pieniądze podatników. Każda złotówka jest bardzo 

racjonalnie wydatkowana. 

Kierownik RRiG Bożena Durma: ja chciałam powiedzieć, że ta wycena, co była wcześniej na te 

25zł/m2 jest to wycena wykonana przez rzeczoznawcę. I żaden rzeczoznawca nie zrobi mniejszej 

wyceny, może się ewentualnie wahać 1-2zł. Rzeczoznawca robiąc wycenę, bierze akty i ceny z akt  

na danym terenie. Naprawdę te 14zł/m2 to nie jest duża kwota, bo tak jak mówię,  powyżej 30zł jest 



ostatnia wycena w tym roku robiona na odszkodowanie, które mamy płacić. A na Strzałkach 

naprawdę jest wyżej, bo i 40zł i 50zł są ceny takie. 

Radny Jerzy Węglewski: odnośnie tych wycen Pani Bożenko, pamiętam wiele spraw kiedy gmina 

Gostynin, chciała sprzedać swoje działki, wystawić na przetarg i tam wyceny nieruchomości były 

bardzo niskie, bardzo niskie w stosunku do tej działki, za które my musimy płacić. Nie wiem, jak to 

jest, bo jeżeli my sprzedajemy coś, sprzedaliśmy właśnie niedawno w Kozicach z działką budynek 

za bardzo niskie pieniądze. I tam wycena była niska, był budynek i była działka przy drodze. Tutaj 

mamy bardzo wąski pasek, który może być tylko pod drogi użyty i prawdopodobnie kiedyś jeśli 

byłby dobrze poprowadzony plan zagospodarowania przestrzennego, gdyby Pada i Wójt 

odpowiednie decyzje podjęli przy przyjmowaniu tego planu, ta droga musiałaby być przekazana na 

gminę darowizną. A to, że kiedyś ktoś, w Urzędzie, czy Wójt, czy Rada, czy Urzędnicy, nie 

dopatrzyli tej sprawy w mojej oceni, dzisiaj musimy to kupić za takie pieniądze. Myślę, że tak nie 

jest. 

Kierownik RRiG Bożena Durma: tzn. tak jak Pan mówi odnośnie planu, owszem jeżeli działka jest 

w planie pod drogę publiczną i jest to wydzielane z większego areału dany rolnik ma więcej i wtedy 

sobie wydziela działkę pod drogę publiczną i my to przejmujemy decyzją i jest wtedy płacone 

odszkodowanie. Ale tu cała nieruchomość, to ten Pan ma z dziada, pradziada, bo on jest miejscowy, 

ta cała wąska działka jest przeznaczona pod drogę. Także tutaj wchodzi tylko wykup. 

Radny Jerzy Węglewski: ale to było zawarte w planie zagospodarowania przestrzennego? I gdyby 

plan został przyjęty inny, nie byłoby dzisiaj tego wykupu. Dlatego powiedziałem, że kiedyś, ktoś 

popełnił błędy.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ale plan jest 

obowiązujący. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ja się odniosę, oczywiście inną rzeczą jest ziemia pod cele rolne, to 

są zupełnie inne stawki, inna cena, a ta ziemia nie jest pod cele rolne, tylko pod drogę, związku z 

tym taka wycena. To co my sprzedajemy ewentualnie gdzieś w terenie, przytoczone Kozice, nam 

zależy też na zbywaniu tego mienia komunalnego, w postaci tych mieszkań komunalnych, żeby ci 

lokatorzy, którzy tam mieszkają, sami zadbali o te budynki i poczuli troszeczkę obowiązku, a nie 

oczekiwali tylko od nas nakładów. Natomiast jeszcze raz podkreślam, innymi prawami rządzą się 

ziemia na cele rolne, a innymi ziemia na cele pod drogi. Oczywiście wyceny rzeczoznawcy, ja nie 

czuję się podważyć, ponieważ nie mam takich uprawnień, żeby tą wycenę podważyć. 

Radny Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo, ja się boje co będzie dalej, w poprzedniej kadencji i 

obecnej mieliśmy przyjęte takie prawo, że nie wykupujemy pasów drogi, gruntów prywatnych pod 

pasy drogi, tylko prosimy o darowiznę, życzymy sobie darowizny, inaczej droga nie jest robiona. 

Takie było nastawienie i chyba jest do dzisiaj. I teraz jeżeli w Strzałkach wykupujemy 4000m2 za 

68tys. zł i Państwo mówicie, że musimy, ja się z tym nie zgadzam, nie musimy, możemy z tym iść 

do Sądu i na pewno ta cena będzie dużo niższa, to jest moje zdanie. Co będzie jeżeli w ciągu roku 

przyjdzie do gminy kilkunastu, kilkudziesięciu mieszkańców, którzy powiedzą, droga gminna 

znajduje się na mojej działce, proszę jest wydzielone, wezmą geodetę, proszę jest przygotowane, 

czy będziemy wszystkim płacić takie pieniądze za m2 powierzchni? 14zł, które Państwo tutaj 

przyjęli? Jakie to będą skutki dla budżetu i dla gminy? Czy to bierzemy pod uwagę, bo jeżeli 

robimy proceder, że wykupujemy w jednym i drugim miejscu, to inni mają prawo się domagać. Bo 

dlaczego jedni w Strzałkach dostają pieniądze 68tys. zł za 4000m2, za niecałe pół ha, a w całej 

gminie, życzymy sobie, żeby mieszkańcy zrzekli się bezpłatnie na drogę swoich 2-3m pasa, gdzie 

idzie przy drodze. Nie jest to w porządku dla wszystkich mieszkańców gminy. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: na odszkodowania tego typu przeznaczamy w budżecie 100tys.zł 

rocznie. 

Radny Jerzy Węglewski: ja rozumie, boję się o przyczyny co będzie? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: oczywiście takimi prawami się rządzą plany zagospodarowania 

przestrzennego, które zostały kiedyś uchwalone. Oczywiście też nie można zawrzeć, że dany plan 

zagospodarowania przestrzennego będzie przewidywał tylko drogi wewnętrzne, żadnej gminnej. 

Nie da się, bo taki plan nie zostanie zaakceptowany przez organy nadzoru. Muszą być w tym planie 



drogi kategorii gminnej, żebyśmy mogli w drogach kategorii gminnej umieszczać infrastrukturę, a 

nie później prosić się i liczyć z odszkodowaniami za przeprowadzenie kanalizacji, czy sieci 

wodociągowej. Więc dlatego te drogi muszą mieć takie parametry, żeby w nich lokalizować całą 

infrastrukturę, być niezależnym. 

Radny Jerzy Węglewski: jeżeli są te plany i my te plany przyjmujemy jako Rada i Urzędnicy to 

opiniują, w pierwszej kolejności nam przedstawiają do zaakceptowania taki plan zagospodarowania 

przestrzennego, ktoś to tworzy, można w tym planie że jeżeli ktoś podzieli 5ha gruntów na działki i 

wytycza drogę, to ta droga jest darowizną na rzecz gminy i od razu przekazywana, a nie to zostaje 

jako własność z prawem wjazdu dla wszystkich właścicieli działek i później jest taka sprawa jak 

teraz, że ktoś plan zatwierdził i my musimy to wykupić zgodnie z prawem. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Uchwała nr 191/XXXII/2017 została przyjęta 12 głosami za, 1 przeciw i 1 wstrzymującym się i 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 11-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: wspólnego przedsięwzięcia polegającego na przebudowie drogi łączącej drogę 

wewnętrzną na działce gminnej Nr 68 z drogą powiatową nr 1416W w miejscowości Gorzewo. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: uszczegółowienie informacji, chciałem Państwu podać, że o tą 

drogę i o możliwość dysponowania tym odcinkiem drogi negocjujemy z Lasami Państwowymi od 

2011 roku. Jest to dukt leśny, bo to nie jest w zasadzie droga, tylko dukt leśny na działce nr 519 

stanowiącą lasy, łączące naszą drogę gminną w Bierzewicach z droga powiatową nr 1416W, tuż za 

pasem kolejowym, jak jedziemy w kierunku Kruka, gdzie mamy przejazd kolejowy w odległości 

niespełna 100m od samego przejazdu jest taka droga w lewo w las. Ta droga stanowi bardzo duży 

skrót dla wszystkich mieszkańców Bierzewic, którzy chcą udać się w kierunku Płocka, w kierunku 

Kruka, jest ona bardzo uczęszczana, wykorzystywana. Fakt, że jest droga gmina, w prawo, którą 

można jechać, ale trzeba przejechać do samego przejazdu kolejowego, a tutaj jest poważny skrót. 

Polityka Lasów Państwowych wcześniej była taka, że na taką współpracę nie wchodzili absolutnie, 

wręcz nawet Nadleśniczy mówił, że tą drogę zamknie, postawi szlaban i że tej drogi nie ma. To by 

było z niekorzyścią dla mieszkańców. Troszeczkę ją tam wygruzowaliśmy w 2011, czy 2012 roku. 

W tej chwili polityka Lasów Państwowych w tym zakresie się zmieniła, jest dyrektywa Generalnej 

Dyrekcji Lasów Państwowych właśnie o nawiązanie współpracy z samorządami terytorialnymi w 

tym zakresie i wspólnej realizacji takich odcinków, które mają służyć i społeczeństwu, czyli gminie 

i jednocześnie Lasom Państwowym. I w tej chwili jeśli chodzi o tą drogę, o ten odcinek w 

Gorzewie, jest otwarte pole do rozmów. Jeśli będzie oczywiście zgoda po podjęciu tej uchwały 

podpiszemy z Lasami Państwowymi takie porozumienie o realizacji te drogi i wtedy nasi 

mieszkańcy będą mogli bez przeszkód korzystać z tej drogi. I będziemy mogli przeznaczyć środki 

na jej utrzymanie.  

Radny Jerzy Węglewski: Panie Wójcie, jakie koszty dla gminy będą związane w przyszłości z tą 

drogą, czy my będziemy musieli tą drogę zrobić, w jakiej formie będziemy robić? Jaki jest zamysł 

co do tej drogi? Bo to jest jak gdyby uchwała intencyjna, a pociągnie za sobą wydatkowanie 

pieniędzy w przyszłości.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: pomysł na realizację tej drogi mamy, nie chcę go tutaj zdradzać. Jak 

sfinalizuję, poinformuję Państwa. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 192/XXXII/2017 została przyjęta 13 głosami za i 1 przeciw i stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Do punktu 12-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr 181/XXXI/2017 z dnia 31 marca 2017r. w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Województwa Mazowieckiego. 



Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: Szanowni Państwo, w marcu tego roku była podejmowana uchwała o 

przekazaniu tej pomocy rzeczowej, temat dotyczy opracowania dokumentacji do chodnika w ciągu 

drogi wojewódzkiej w m. Lucień. Ta uchwała została przesłana do Mazowieckiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich i w projekcie porozumienia, okazało się, że w tej podjętej uchwale jest inny 

kilometraż. W związku z tym ta uchwała zmieniająca, uwzględnia ten właściwy, który został 

przedstawiony w projekcie porozumienia. I druga sprawa, z uwagi na to, że ta dokumentacja na ten 

chodnik będzie wymagała uzyskania pozwolenia wodno-prawnego istnieje duże ryzyko, ze nie uda 

się tej dokumentacji w bieżącym roku wykonać, w związku z tym przesunęliśmy to zadanie na 

przyszły rok, uwzględniając je w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 193/XXXII/2017 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 13-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1450W Gostynin – Lipianki. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: oczywiście w ślad za tym, co przytaczałem w poprzedniej uchwale 

nawiązania współpracy między Lasami Państwowymi, a jednostkami samorządu terytorialnego, 

tutaj chodzi w tej chwili o drogę powiatową, która przebiega w znacznej mierze przez grunty Lasów 

Państwowych. Lasy Państwowe są otwarte na takie negocjacje i gotowi uczestniczyć w 

finansowaniu tej budowy tej drogi. Rozmowy Powiat już podjął z Lasami Państwowymi. A że 

korzystają z tej drogi w bardzo dużej mierze i nasi mieszkańcy, dlatego widzę zasadność udzielenia 

dotacji, w tejże wysokości dla Powiatu na realizację tego przedsięwzięcia z Lasami Państwowymi.  

Radny Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo, w tym budżecie na ten rok jest to już kolejna 

inwestycja, 4 dotowana powiatowa inwestycja dotowana przez gminę. Już na 3 wcześniej, żeśmy 

przyznali pieniądze, nawet 4 przepraszam, łączna kwota tych dotacji do tych dróg powiatowych 

będzie 400tys. zł. Są to w budżecie środki zapisane jako środki własne, czyli z naszych pieniędzy, a 

obok tego mamy wydatki na nasze drogi gminne, gdzie bierzemy kredyt na nasze drogi gminne w 

wysokości 1.200tys. zł. W dziale kredytów i pożyczek na drogi gminne jest kwota 1.200tys. zł. 

Trzeba dodać, że jeszcze oprócz tego są kredyty i pożyczki na zadania wodociągowe i kanalizacyjne  

1.300tys. zł. I teraz też trzeba zadać pytanie, czy naprawdę musimy brać kredyty, żeby kogoś 

wspierać, inne organy samorządowe? Wszystko rozumiemy i te uzasadnienia, są mieszkańcy gminy 

i żeby poznali prawdę. Powiat jeżeli chce zrobić, to już też mówiłem na którejś poprzedniej sesji, 

niech zrobi dwie inwestycje za środki na jakie ich stać. My robimy z własnych plus bierzemy 

kredyty. Nam nikt nie da złotówki. Tutaj jest wydawane prawie 400tys. zł. Przy czym inne 

inwestycje, które są bardzo ważne, a które są zaplanowane w WPF i w budżecie gminy były przez 

kolejne lata, nie będę już mówił o kanalizacji w Sokołowie, która jest co roku za 1mln. zł w 

budżecie i albo jest niewykonywane nic, albo tak jak w roku 2016 za 160tys. zł. W tym roku 

również jest 1mln zł. Mieszkańcy już wątpią, czy w tym roku będzie, bo wiemy, że minęło pół roku 

praktycznie, a nie jest nawet ogłoszony przetarg na kanalizację. Także boję się, że nawet, jeżeli to 

przyjdzie znowu robota w grudniu, wtedy kiedy będzie śnieg i woda. W Sokołowie Pan Wójt wie, 

jakie są tereny. No cóż tylko powiem, że jestem przeciwny tym kolejnym dotacjom, tak jak byłem 

przeciwny tamtym dotacjom, myślę, że jest jeszcze ogromnie dużo potrzeb na naszych drogach 

gminnych, gdzie mieszkańcy nie mają drogi asfaltowe i po 2-3km, jeżdżą po bardzo złych drogach i 

Urzędu nie stać, żeby znaleźć pieniądze na wygruzowanie, czy wyrównanie tych dróg. Także, 

Państwo Sołtysi wiecie, pewnie macie to w swoich wsiach, na swoich terenach. Być może nie 

wszyscy, bo część Radnych tutaj sobie przez ostatnie dwa lata na drogi przeznaczyła po 500-600tys. 

zł, jak nie więcej, bo są takie przypadki. I w kolejnych latach po 100-200tys. zł robi sobie odcinki 

dróg i to jest takie nieuczciwe podejście do mieszkańców. Bo część mieszkańców jest traktowana  

jak gdyby mieszkańcy drugiej kategorii. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo niestety trudności finansowe, jeśli chodzi o 

drogi powiatowe, nie tylko nasz Powiat Gostyniński ma, ale wszystkie Powiaty generalnie mają 



problemy z finansowaniem dróg. Weźmy sąsiedni Powiat Płocki, też oczywiście buduje jakieś 

odcinki dróg powiatowych, ale przy 50% udziale samorządu gminy. Tylko taki jest warunek, żeby 

wykonali gdziekolwiek drogę. Także nie jesteśmy tylko jakimś tam przypadkiem odosobnionym. To 

jest w skali kraju bardzo często realizowane. Powiaty mają za małe środki na realizację inwestycji 

drogowych. I samorządy gminne, biorąc pod uwagę to, że to służy społeczeństwu temu 

miejscowemu, dlatego na dotację się godzi. A jeżeli chodzi o kanalizację Sokołów, dzisiaj został 

taki przetarg ogłoszony, 16 czerwca będzie rozstrzygnięcie. Więc na pewno w lipcu zacznie się 

realizacja, wywiążemy się z umowy, także o grudniu nie ma tutaj mowy.  

Radny Marek Balcerzak: ja się odniosę do kwestii dróg powiatowych, to nie do końca jest tak, jak 

tutaj Pan Radny wspomniał, że Powiat zrobi, 10, czy 50% za mniejsze środki, dlatego, że dzisiaj 

samorządy, te które są na terenie Powiatu, same, jak gdyby do Powiatu się udają i proszą i same 

wnoszą dofinansowanie i te środki pójdą, już wcześniej o tym mówiłem, pójdą na tereny tych gmin, 

które chcą dofinansować, bo tak już się działo. Natomiast my dofinansowujemy w takich kwotach, 

jak tu Pan Wójt powiedział, 50%, są to nieznaczne kwoty, bo powiem tak, jeżeli chodzi o Solec, to 

dofinansowanie 80tys. zł, kosztorys zrobiony jest, zadanie na około 400tys. zł. Jeżeli chodzi o drogę 

w Zaborowie Starym, dofinansowanie 80tys. zł, kosztorys, tak myślę, że jest około 600tys. zł. Więc 

to są nieznaczne jeszcze środki. Jeżeli byśmy tych środków nie przekazali Powiatowi, to tych dróg 

by nie było, nawet by nie było rozmowy. Natomiast zauważę, jeszcze to, że to są drogi, po których 

poruszają się mieszkańcy. I takie aluzje, że te drogi nie będą służyły naszym mieszkańcom, bo są to 

drogi powiatowe, że powinniśmy robić gminne, ja się do końca z tym nie zgadzam.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Uchwała nr 194/XXXII/2017 została przyjęta 13 głosami za i 1 przeciw i stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Do punktu 14-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr 154/XXVII/2016 Rady Gminy Gostynin z dnia 19 grudnia 2016r. w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: od razu postaram się omówić WPF i zmiany do budżetu na 2017r. 

Główne zmiany dotyczą wprowadzenia do budżetu wolnych środków, o których wcześniej 

wspominałam w wysokości 2.795.769,28zł. Wolne środki przeznaczamy na rozchody w wysokości 

1.300.000zł i pozostałą część na wydatki inwestycyjne o wartości 1.495.769,28zł. W związku z tym 

budżet nasz i deficyt, ulega zwiększeniu do wartości 5.840.000zł, nie mniej jednak zmieniają się 

jego źródła finansowania tj. pokrycie deficytu znajdzie w kredytach o wartości 2.894.230,72zł, w 

pożyczce w wysokości 1.450.000zł i wolne środki o wartości 1.495.769,28zł, czyli przy 

zwiększonym deficycie wartość kredytów, które planujemy zaciągnąć maleją z uwagi na 

wprowadzenie do budżetu wolnych środków, co przedkłada się również na zmniejszenie długu w 

latach kolejnych o ponad 655.000zł. Wolne środki to głównie wprowadzone są na zadania 

inwestycyjne.  Odczytała uzasadnienie do projektu uchwały budżetowej na 2017r. Oczywiście też 

nie zgadzam się ze stwierdzeniem, że brakuje nam środków, nie dokładamy do bieżącego 

utrzymania dróg, bo również w tej uchwale ponad 300tys. zł przeznaczamy na bieżące utrzymanie 

dróg, w tym 150tys. zł na kolejny zakup pospółki i tłucznia betonowego, 50tys. zł na zakup usług 

remontowych, 100tys. zł na zakup usług pozostałych, tj. bieżące utrzymanie dróg.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ja tylko krótko chciałbym podsumować, że po tych zmianach 

wartość inwestycji nieobjętych WPF stanowi kwota 5.844.251,46zł, z czego na zadania 

zaopatrzenia w wodę i sieci kanalizacyjne przeznaczamy 1.825tys. zł, 100tys. zł na budowę studni 

w Józefkowie, w zakresie drogownictwa planujemy przeznaczyć kwotę 2.953.151zł, to jest bardzo 

duży wydatek, w tym zakresie, jeśli chodzi o ten rok, w zakresie dróg będzie bardzo poważny 

postęp. Poza tym drobne fundusz sołeckie, tutaj kwota 339tys. zł, też na inwestycje przeznaczona i 

to co szczegółowo wspomniała Pani Skarbnik. Także wartość inwestycji nieobjętych WPF sięgnie 

prawie 6mln zł. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: dodam tylko słowo, że wartość łącznie z WPF ponad 8.300tys. zł w 



roku 2017, a więc rekordowa wartość inwestycji, w roku 2017.  

Radny Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo, ja odniosę się trochę do tych kwot, które Pani 

Skarbnik przeczytała, dotyczących budowy dróg asfaltowych. Już raz powiedziałem dzisiaj, że 

podział tych środków jest niesprawiedliwy i nieuczciwy w stosunku do mieszkańców wielu wsi i 

wielu regionów. Tego podziału wiem na 100%, że to nie Pan Wójt go zaproponował, tylko Klub 

Radnych, podobnie jak pierwszy podział środków, Pani Skarbnik czytała kwoty małe kwoty na 20-

40tys. zł, ale to były kwoty na początku, były to kwoty zwiększeń inwestycji, które już przyjęliśmy 

na początku roku. Łączne nakłady, tak się jakoś dziwnie składa, że ja sobie spisałem te kwoty i te 

wnioski i w okręgach poszczególnych Radnych praktycznie wychodzi kwota 250tys. zł, 300tys. zł, 

350tys. zł, wszyscy mają takie kwoty na drogi. Część Radnych, mówię, 3-4 osoby 100tys. zł teraz 

dostali i tutaj nie chcę dalej mówić, nie chcę przytaczać zestawienia z poprzednich dwóch, trzech 

lat, ile środków poszło na drogi w poszczególnych okręgach, jest to po prostu.., już raz mówiłem, 

nie będę się powtarzał, dlatego, jeżeli Państwo Radni, bo to co powiedziałem, to nie były 

propozycje Pana Wójta, tylko Klubu Radnych. I jeżeli Państwo i Pan Marek Balcerzak przed chwilą 

powiedział, że to jest wszystko dla dobra ludzi, ja na Komisji Budżetu dzisiaj przed sesją składałem 

wniosek, powtórzę go na sesji, do przegłosowania. Składam wniosek: 

„o przesunięcie 60tys. zł ze środków na bieżące utrzymanie..  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ale to chyba w 

następnym punkcie? 

Radny Jerzy Węglewski: nie, wspólnie omawiamy, dlatego składam wniosek w tym punkcie. Jeżeli 

wspólnie jest omawiane.. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: to trzeba uzupełnić, że 

wniosek do budżetu. 

Radny Jerzy Węglewski: tak do budżetu, do zmian w budżecie, do punktu 15,  

Wniosek: „Proszę o przesunięcie kwoty 60tys. zł z bieżącego utrzymania dróg, na inwestycje pn. 

„Przebudowa drogi gminnej w m. Jastrzębia”, tam było zaproponowane 100tys. zł”, żeby był 

sensowny odcinek, żeby to było widoczne, a nie znowu 200m od jednego krzyża do pierwszego 

domu, żeby ktoś nie powiedział, że tylko jest do kogoś zrobione, bo tak niestety w moim okręgu jest 

zrobione, tak było w Osinach, zrobione tylko 200m, od pałacu, z drugiej strony w Jastrzębi również 

starczyło tylko do jednego gospodarstwa, takie środki były w budżecie przez Radę w poprzednich 

dwóch latach przydzielone. Także proszę więc, Państwo Radni, jeżeli myślicie o dobru 

mieszkańców, przy tej drodze na Jastrzębi mieszka niepełnosprawne dziecko, które się porusza 

tylko i wyłącznie na wózku. Szczególnie kieruje te słowa do Pana Marka Balcerzaka, który zna ten 

temat i myślę, że tam ten kawałek drogi, te 400-500m, za 160tys. zł, byłby naprawdę kawałek drogi 

zrobiony. Proszę Państwa Radnych o to przesunięcie, dla dobra mieszkańców. 

Radny Marek Balcerzak: z przykrościom stwierdzam, że często pada moje nazwisko, nie wiem 

dlaczego. Jest to propozycja Pana Wójta, chociaż, w tym przypadku. Natomiast ja odniosę się, bo 

wielokrotnie, nie ma dużo tutaj Panów Sołtysów, mam nadzieję, że ktoś czyta protokoły, które są 

zamieszczane na stronie Urzędu Gminy i nie chcę, żeby takie informacje, które są przekazywane 

przez jednego Radnego, jedynym przekazem były. Przed chwilą słyszeliśmy, że otrzymali niektórzy 

Radni pieniądze w wysokości, w tej kadencji już 600tys. zł i więcej, takie padło przed chwila 

zapewnienie. Proszę podać, kto takie pieniądze otrzymał? Natomiast nie chciał też Pan Radny 

mówić kwot, ja te kwoty podam tylko w niektórych przypadkach, a mianowicie w przypadku Pana 

Radnego Węglewskiego, jeżeli już o tym chcę powiedzieć, minęły dwa lata kadencji, bierzemy pod 

uwagę, my jako Radni wszystkie wydatki, nie tylko wydatki na drogi. Zanim zacznę jeszcze 

omawiać kwoty, powiem, że okręg Pana Radnego Węglewskiego jest najmniejszym okręgiem w 

gminie, liczy tylko 3 wioski około 700 mieszkańców, gdzie są okręgi, które liczą wiosek 8-10 i 

mają mieszkańców ponad 1200. Więc też trzeba wziąć to pod uwagę. I my to pod uwagę bierzemy, 

jeżeli chodzi o przydzielone środki, my tak nie dzielimy środków na okręg, ale tutaj Pan Węglewski 

o tym rozpoczął, więc ja o tym powiem. W tej kadencji, rok 2015, Osiny 92tys. zł, Jastrzębia 57tys. 

zł, i kanalizacja w Sokołowie 72tys. zł, co daje 220tys. zł. W roku 2016 w ubiegłym, była wykonana 

kanalizacja za kwotę 159tys. zł, łącznie to daje kwotę 380tys. zł. Ja tylko powiem o swoim okręgu, 



bo ja jestem tutaj często wymieniany, u mnie wszystkie inwestycje, w tych dwóch latach wyniosły 

300tys. zł. Dodatkowo jeszcze powiem, że w latach poprzednich, gdzie Pan Węglewski, jeżeli 

mówi, to można tak powiedzieć, on dzielił pieniędzmi itd. przez całe 4 lata, wielokrotnie prosiłem o 

to, żeby nie brać mnie pod uwagę, jeżeli nie jestem lubiany, tylko wziąć pod uwagę moich 

mieszkańców, przez całe 4 lata, wszystkie inwestycje w moim okręgu wyniosły 100tys. zł. No nie 

wiem, jak się do tego odnieść, niech każdy sam się do tego odniesie. Jeżeli chodzi o rok 2017, na 

terenie Pana Węglewskiego jest zaplanowana droga w wysokości 100tys. zł, trzeba zauważyć, że 

Pan Węglewski otrzymał również z bieżącego utrzymania dróg, ja nie otrzymałem żadnych 

pieniędzy, na dzień dzisiejszy już kwotę około 60tys. zł, na samą kruszarkę i na rozwiezienie tego 

materiału na jego tam zagospodarowanie, czyli łącznie na drogi jest 160tys. zł, na tak mały obszar. 

Dodatkowo to co powiedział Pan Wójt przed chwilą, został ogłoszony przetarg na wykonanie 

kanalizacji, gdzie jest przeznaczona kwota 1mln zł. Nie chcę tutaj mówić o tym, że są 

miejscowości, które już kilkanaście lat czekają na kanalizację na terenie gminy i proszą o to i w tym 

również Zaborów, nie ukrywam, ale jest tych miejscowości więcej, bo wnioski składają mieszkańcy 

wielu miejscowości i przez dziesiątki lat czekają i tych pieniędzy nie otrzymują. Ja tylko tyle, 

myślę, że tu Państwo Radni, bo myślę, że pracownicy dobrze wiedzą o czym mówię, wielokrotnie o 

tym mówiliśmy, ale również Państwo Sołtysi, taką wiedzę chciałbym, żeby również mieli.  

Radny Jerzy Węglewski: chcę się odnieść do Pana Radnego Balcerzaka, ponieważ kwoty które 

przedstawił, są nieprawdziwe. 

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz wyszła z sali posiedzenia). 

Łączne nakłady w roku 2014 na same drogi w okręgu Pana Marka Balcerzaka, 145.600zł. 

Radny Marek Balcerzak: ja mówiłem o asfaltowych drogach, nie o gruzowaniu. 

Radny Jerzy Węglewski: mówił Pan o gruzowaniu o 60tys. zł, który od 3 lat leżał materiał, który 

darowizną, żeśmy pozyskali od jednego Pana. Ja przez 3 lata prosiłem o to i przyszła kruszarka w 

lutym, kiedy 300ton nie można było skruszyć, bo nie mogła dojechać, bo było błoto. Taki jest 

sposób zarządzania, kiedy można byłoby to latem zrobić, kiedy było sucho, wszędzie byłoby 

skruszone bez problemu. To jest taka duża uwaga, do Państwa Wójtów. Ale dokończę temat Pana 

Radnego Balcerzaka, 2015 rok, Zaborów Stary 130tys. zł, Zaborów Nowy 50tys. zł, Niecki 20tys. 

zł. Rok 2016, 120tys. zł znowu Zaborów Stary, w 2017 roku, na Zaborów Stary 200tys. zł jest 

zaplanowane i kolejne 100tys. zł na Niecki. Czyli jeżeli to zsumujemy, to, to co mówiłem, że 500 i 

więcej tysięcy, u Pana Marka wychodzi 600tys. zł na same drogi. Mówimy o drogach. To, że ja 

mam kanalizację, że mieszkańcy Sokołowa mają kanalizację, która była zaplanowana jeszcze za 

Wójta Krzewickiego, w 2009 roku, to już mówiłem, plan kanalizacji, wraz z wymianą wodociągu 

był zaplanowany.., projekt był skończony w 2009 roku, złożony do gminy. I przez 8 lat, co mamy 

zrobione? To, co Pan Marek powiedział, kanalizacja, w którymś roku 160tys. zł, za pieniądze 

pozyskane z Agencji Nieruchomości Rolnej, bo to było wykonane nie z pieniędzy gminnych, Panie 

Marku, tylko za pieniądze pozyskane z ANR. I w ubiegłym roku był zaplanowany 1mln zł na 

kanalizację, wiem na 100%, ze Klub Radnych ten 1mln zł zdjął do kwoty 200tys. zł i było 

wykonane za 160tys. zł. A co ciekawe, na koniec roku 201, to co Pani Skarbnik teraz mówiła przy 

wykonaniu budżetu, zostały wolne środki w kwocie 2.500tys. zł, pytam się, dlaczego nie 

wykonaliśmy tej kanalizacji? Skoro zostało 2.500tys. zł wolnych środków na ten rok przeszły, nie 

można było za ten 1mln zł kanalizacji zrobić? Przypomnę jeszcze, w 2016 roku weszło 600tys. zł 

dotacji z drogi za Sokołów. Dla mnie jest to i dla mieszkańców takie niezrozumiałe, takie 

gospodarowanie pieniędzmi, że po prostu, wiecie Państwo, jeden mieszkaniec już sobie zrobił 

przydomową oczyszczalnie ścieków i nie będzie się podłączał. W tej chwili dwóch kolejnych już się 

stara w Sokołowie o przydomowe oczyszczalnie ścieków. A co ciekawe, projekt.., kiedy był robiony 

projekt, ten łączny kanalizacji i wodociągu, zakładał łączną budowę, łączną inwestycję i tak było 

mieszkańcom powiedziane. Jeżeli to powiedział Wójt Krzewicki i poprzednia Rada w 2009 roku, 

czy w2008, jak było to planowane, czyli łącznie, powinno to być tak zaplanowane, żeby wykonać to 

w jednym wykopie, a my zrobimy teraz kanalizację, za rok, za dwa będziemy kopać znowu 

podwórka i wkładać rury wodne, tak? Mówiłem już o tym nie raz, bezsens i totalna porażka.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: to jest Pana ocena. 



Radny Jerzy Węglewski: tak.  A wiem technicznie, bo się dowiadywałem u firm budujących duże 

inwestycje kanalizacyjne i wodne w miastach, że położenie rury kanalizacyjnej i wodnej w jednym 

wykopie jest możliwe i jest nawet wskazane. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: nie zgadzam się oczywiście ponownie z Pana zarzutem o złym  

gospodarowaniu środków. Gospodarowanie środków jest oceniane przez różne instytucje, przez 

Państwa. To są efekty wykonania budżetu, realizacji inwestycji, mieszkańców. Pan reprezentuje 700 

mieszkańców, ja jestem Skarbnikiem całej gminy i praca nasza i ocena gospodarowania środków za 

rok 2016 została dokonana szczegółowo, kompleksowo przez Regionalną Izbę Obrachunkową o 

tym wczoraj wspominaliśmy, ale już Pana na tej Komisji nie było. Że kompleksowa kontrola 

gospodarki finansowej, nie wykazała żadnych nieprawidłowości w stosunku do kwestii 

finansowych, za równo z RIO, za równo Wojewody Mazowieckiego, Mazowieckiej Jednostki 

Wdrażania Programów Unijnych. Także nie zgadzam się ze złym gospodarowaniem środków. To 

jest tylko Pana ocena. 

Radny Jerzy Węglewski: oczywiście każdy ma prawo do wypowiedzenia swojego zdania, 

oczywiście w dokumentacji, w papierach tutaj w wykonaniu budżetu liczby się zgadzają, jest 

nadwyżka budżetowa, oczywiście wiemy dlaczego, bo Rada Gminy, Klub Radnych zdecydował o 

niewykonaniu kanalizacji i niewykonaniu siedziby gminy, gdyby te inwestycje były zgodnie z 

planem wykonane, mielibyśmy dzisiaj deficyt podejrzewam około 6mln zł na koniec 2016r. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: nie, 4mln zł planowaliśmy pierwotnie. 

Radny Jerzy Węglewski: dobrze, to byłoby 4mln zł. A to ze jest w liczbach pięknie, nie znaczy, że 

jest pięknie. Nie znaczy, to, że mieszkańcy przyjmują, że jest pięknie. Bo skoro słysząc, że idzie 

400tys. zł dotacji do Powiatu na drogi powiatowe z budżetu Urzędu Gminy. Ja nie powiedziałem, że 

jest to zły wydatek, oczywiście jest to dobry wydatek pod warunkiem, że my byśmy mieli wolne 

środki, to tak, ale jeżeli my bierzemy ponad 1mln zł kredytu na nasze drogi, a dajemy 400tys. zł 

Powiatowi z własnych środków, czyli jak to wygląda? Bierzemy sami kredyt, żeby dotować drogi 

powiatowe.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja tylko dodam, że.. 

Radny Jerzy Węglewski: Pani Patrycjo, ja wiem, co Pani chce powiedzieć, w kolumnie kredyty i 

pożyczki, papiery wartościowe w załączniku inwestycyjnym, mamy w tej kolumnie na zadania 

wodne i kanalizacyjne jak byśmy podsumowali .1362tys. zł z kredytów i pożyczek, tak jest 

zapisane, to jest fakt, tak? Czyli to są kredyty i pożyczki, które.. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: zaplanowane, ale jeszcze nie zrealizowane. 

Radny Jerzy Węglewski: ale planujemy. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: planujemy. 

Radny Jerzy Węglewski: i dalej, przy drogach naszych gminnych 1.170tys. zł również w kolumnie 

kredyty i pożyczki. Czyli razem mamy ponad 2mln zł pożyczek i kredytów na nasze zadania własne 

najważniejsze drogi.. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ponad 4mnl zł, bo łącznie to mamy 4mln. zł 

Radny Jerzy Węglewski: no tak, ale ja tylko mówię o drogach i tych zadaniach wodno-

kanalizacyjnych, które są ważne dla mieszkańców naszej gminy. I teraz Pani może powiedzieć, że 

my nie bierzemy kredytów, bo mamy środki. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja tylko tak króciutko powiem, w ubiegłym roku również 

planowaliśmy zaciągnięcie kredytów, również na nasze zadania, wszystkie są ważne, nie tylko 

drogi, tak sądzę i nie zaciągnęliśmy nawet złotówki kredytu, to są dane finansowe. Wszystko zależy 

od realizacji budżetu. Tak jak powiedziałam, w tej chwili zwiększamy deficyt, a zmniejszamy 

kwotę zaciągniętych kredytów zaplanowanych już w budżecie, na które był Pan „za”. Więc jak 

gdyby nie rozumie. Tylko powiem to, że źródła finansowanie inwestycji, czy to jest ta droga, czy to 

jest dotacja dla Powiatu, nie są ważne, my bierzemy kredyty na deficyt, a to, czy to jest na zadanie 

na drogę w Osadzie, czy na dotację dla Powiatu, to jest jak gdyby mój techniczny zapis. My 

moglibyśmy sporządzać załącznik inwestycyjny, Radzie, zgodnie z ustawa o finansach publicznych 

bez źródeł finansowania. Bo ustawa nas do tego nie zobowiązuje. To, że my wykazujemy sobie 

źródła finansowania inwestycji, to jest jak gdyby dla nas dodatkowa informacja, dla Radnych nawet 



i dla mnie w sensie zarządzania finansami. Natomiast nie ma obowiązku pokazywani źródła 

deficytu. Kiedyś się zaciągało kredyty i pożyczki na konkretne zadanie, w tej chwili absolutnie nie, 

ustawa o finansach publicznych wskazuje wyraźnie, zaciąga się kredyty i pożyczki na deficyt, nie 

na konkretne zadanie. Więc, tutaj jest trochę nadinterpretacja,. Także dotacje powiatową z 

dochodów własnych, a inwestycje inne drogowe z kredytów i pożyczek. To są plany. To jest plan 

budżetu. 

Radny Jerzy Węglewski: czyli mówiąc inaczej, jeżeli Pani uznaje tak, że nie ważne na co my 

przeznaczamy.., mamy zapisany deficyt w tym budżecie, mamy, a rozdajemy 400tys. zł powiatowi, 

to można sobie przyjąć Pani rozumowaniem, że ten deficyt idzie właśnie na drogi powiatowe i na 

inne cele. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: na zadania inwestycyjne. Deficyt jest na zadania inwestycyjne. 

Radny Jerzy Węglewski: czyli można sobie tak przyjąć, że dotujemy Powiat, z kredytu naszej 

gminy? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tak, na przykład. 

Radny Jerzy Węglewski: Powiat nie ma możliwości wziąć kredytu, bo już się tak zadłużył na 

szpital, że nie ma możliwości pozyskania kredytu, więc szuka środków zewnętrznych, które musi 

mieć, żeby gdziekolwiek, cokolwiek zrobić. Druga sprawa, bo się kłócimy o Powa, ale może nie 

wart, bo może nic znowu nie będzie z tego wykonane w tym roku, tak jak w ubiegłym, też były 

zaplanowane środki na inwestycje. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Radny, ja 

naprawdę daje się Panu wypowiedzieć, ale generalnie omawia Pan już wszystko dookoła, a tak 

naprawdę, skupmy się nad tym, nad czym.. 

Radny Jerzy Węglewski: tzn. co ma Pan na myśli, ze mówię dookoła? 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: no, że Powiat jest 

zadłużony.. 

Rany Jerzy Węglewski: w budżecie mamy dotacje do Powiatu i je omawiamy 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: mamy ale.. 

Radny Jerzy Węglewski: mamy wydane 400tys. zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ale nie ocenia Pan 

Powiatu, naprawdę, bo już Radni dają mi sygnały, że to jest nie do końca na temat. Dlatego reaguję. 

Proszę się odnosić do tych dwóch uchwał. Wniosek mamy i teraz.. Wniosek jest złożony przez Pana 

Radnego Węglewskiego. Omawiamy teraz tak naprawdę uchwałę zmieniającą WPF i teraz ja mam 

pytanie do Pani Skarbnik, czy ten wniosek złożony przez Pana Radnego ma ewentualnie wpływ na 

zmiany w WPF? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tak, ma oczywiście, bo wartości w roku 2017 są tożsame, więc 

zmieniają się wydatki bieżące i wydatki majątkowe, bo wniosek dotyczył przesunięcia środków 

bieżących na wydatki majątkowe. Więc wniosek dotyczy tych dwóch uchwał. 

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz wróciła na salę posiedzenia). 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: więc musimy teraz 

przystąpić do przegłosowania wniosku Pana Radnego Węglewskiego. Proszę jeszcze raz o 

przypomnienie tego wniosku. 

Radny Jerzy Węglewski: Wniosek: proszę o przesunięcie 60tys. zł ze środków na bieżące 

utrzymanie dróg i te 60tys.zł dopisać do 100tys. zł do wydatków majątkowych na zadanie 

inwestycyjne pn. „Przebudowa drogi gminnej w m. Jastrzębia”.  

Radni wniosek odrzucili 2 głosami za i 12 przeciw. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: wniosek nie został przez 

Radę zaakceptowany. 

Radna Jolanta Sulma: ja bym chciała się odnieś do tego, żeby jakoś Pana Radnego Węglewskiego 

wspomóc w tej drodze i pomóc mu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ale ten temat to już jest 

jak gdyby na inną dyskusję. 

(Radna Ewa Michalska wyszła z sali posiedzenia i po chwili wróciła) 



Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Uchwała nr 195/XXXII/2017 została przyjęta 13 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 15-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2017 rok. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 196/XXXII/2017 została przyjęta 13 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 16-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w 

2017r.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 197/XXXII/2017 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 17-go. 

Przedstawienie wyników kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną dotyczącej stanu 

technicznego inwestycji drogowych wykonanych w 2015r. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Stanisław Osmałek odczytał protokół, który 

stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, no 

rzeczywiście tutaj są sygnały, że te drogi, fakt, że są, jak gdyby wykonywane, jak gdyby nie do 

końca perfekcyjnie, jeżeli chodzi o sztukę budowlaną, ale jeżeli chodzi o rozłożenie tego asfaltu, no 

to źle jest to rozkładane i tu należałoby.. i to gołym okiem widać, albo to jest za zimne, albo zły 

skład, żeby to się już zaraz, po chwili, po założeniu załamywało. Nie jest jakiś tam wielki ruch na 

tych drogach, a jednak to wszystko pęka. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: jeśli można, te drogi, które.., bo też bałem udział w tej Komisji, 

podczas przeglądu tych dróg, potwierdzam, że te przypadki, które Przewodniczący Komisji 

odczytał, maja miejsce, będziemy po prostu egzekwować od wykonawcy i w ramach gwarancji 

naprawią to. Tutaj sprawa Wrzącej, co prawda nie była ujęta w protokole Komisji, ale z tego 

względu, że, jak dobrze pamiętam, Komisja miała wyjazd 29 marca. I to niecodzienne zjawisko u 

Pani Radnej na Wrzącej, polegające na tym, że, tam prawdopodobnie.. 

Radna Ewa Michalska: ja robiłam zdjęcia 4 kwietnia, czyli 4 dni po komisji. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: no tak ale, mówię, było to też zgłoszone do PRD, ten fakt, zostało to 

na krótkim co prawda odcinku sfrezowane, w tej chwili, ja już tam kilkakrotnie byłem po tym 

fakcie, z Panem Wójtem obserwując skalę tego zjawiska, no tam nowe rośliny się pojawiają, no 

brzmi to śmiesznie, ale to jest fakt. Tam jest prawdopodobnie wykonane, niezgodnie z 

dokumentacją, wykonana nawierzchnia, zbyt cienka. Wtedy akurat zrobiły się warunki 

atmosferyczne sprzyjające i tak się stało, jak się stało. W każdym bądź razie, tak jak Pani Radna, 

jeśli mogę na tym etapie odpowiedzieć na interpelacje, że nie odpuści, my też nie odpuścimy. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, z 

każdej strony jakieś informacje docierają do nas. Słyszymy w telewizji o różnych sposobach 

budowania dróg. Teraz ja usłyszałem, że na takich terenach gdzie taki sposób uproszczony nie 

zdaje egzaminu, to budują drogi z kostki, która po prostu, da się ją poprawić, jak się coś ubije, czy 

coś. Są takie rozwiązania, może należałoby się zastanowić nad takimi rozwiązaniami. 

Radna Ewa Michalska: przez kostkę, to szybko przejdą chwasty, jeszcze szybciej niż przez asfalt. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ja wiem, ale to można 

poprawić. Ja tylko przekazuję, to co usłyszałem. 



Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, jakie środki przeznaczamy na kolejne odcinki 

dróg, one dają tylko takie możliwości, wiadomo, gdybyśmy budowali z prawdziwej technologii, jak 

jest zbudowana droga Sokołów-Zaborów, w tej chwili dyskusji by nie było. Są dwie warstwy, jest 

warstw ścieralna, jest to krawężnikami otoczone itd. ta droga by się utrzymała długo. Ale w tej 

chwili, jak my to budujemy, bo jest takie parcie mocne, i zapotrzebowanie, dlatego budujemy to 

trochę w tańszy sposób, ale wtedy to si może w niektórych miejscach kruszyć. 

Radna Ewa Michalska: Panie Wójcie, niech Pan nie tłumaczy wykonawcy. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ja nie mówię o Wrzącej. 

Radna Ewa Michalska: bo to jest wykon, ale ja mówię o innych odcinkach też, to są naprawdę duże 

pieniądze, które przeznaczamy na drogi. I może trzeba byłoby się zastanowić, żeby termin był 

wcześniejszy nieco, żeby ta masa, ja się na tym nie znam, ale wykonawca powinien wiedzieć, że w 

tym terminie się buduje i wtedy, jeżeli my płacimy 70-100tys. zł i to jest jakaś tam, Pan to tłumaczy 

technologia, jest gwarancja robi się tak i odbiera. Ja rozumie, że może coś tam było, ale powiem 

szczerze, tutaj, jeśli chodzi o Wrzącą nie to, że ja nie odpuszczę, po prostu to jest śmieszne dla 

mieszkańców, bo to 70tys. zł na taki odcinek. Ja gdybym była wykonawcą, to na to bym położyła 

następną warstwę i bym się nie zastanawiała. I jeszcze trzeba by było przeprosić mieszkańców za 

utrudnienia. I tak samo się dzieje, sprzęt rolniczy, który, pojawia się na drogach, to jest sprzęt, który 

wart jest setki tysięcy złotych, nikt nie chce jeździć też po nierównościach. Rolnicy mają duże 

areały, jeżdżą dużym sprzętem, pewnie, że odcinki są może małej szerokości, nie mieszczą się, ale 

tam gdzie są dobrze wykonane, proszę Państwa, tą drogą, którą jedziecie z Gostynina, przez Budy 

Kozickie, to była robiona w latach 70-tych, asfalt, w latach 70-tych, gdyby on był tak zrobiony jak 

na Wrzącej, to dzisiaj byśmy na pewno nie dojechali.  

Radny Marek Balcerzak: ja korzystając z okazji Panie Wójcie, chciałem zaapelować, to co tutaj 

było przedstawione przez Pana Przewodniczącego Komisji, poruszone, jeżeli są objazdy dróg, bo 

na pewno takie się odbywają, pracownik na pewno jest w terenie, bardzo proszę zwrócić uwagę 

rolnikom, szczególnie na tych drogach, właśnie naszych, wąskich. Nagminnie są one przyorywane 

do samego asfaltu, tak jak miało to miejsce właśnie w Zaborowie Nowym, jak również 

wyjeżdżanie tym ciężkim sprzętem. Rolnicy nie szanują generalnie dróg, nagminne jest to, że 

komuś się nie chce w tzw. „poprzek” zaorać, tylko po prostu wyjeżdżają ciągnikami, a ciągniki są 

ciężkie, to nie są ciągniki typu „trzydziestka”, „sześćdziesiątka”, to są ogromne ciągniki z 

maszynami ciężkimi zawieszonymi, łamią się te obrzeża, jeżeli jest przyorana droga i takim 

ciągnikiem wyjeżdża. Wielokrotnie miałem okazje widzieć jak.., zwracałem też uwagę, a rolnicy 

zawracają sobie po prostu na drogach, podnosząc pług, czasem nie zdąży. Mieliśmy taki przypadek, 

że rolnik do połowy drogi przejechał pługiem, powinien się wcześniej zatrzymać, tak to się stało i 

chciałem na to zwrócić uwagę. Cała ziemia wtedy z tego pługa jest obsuwana na asfalt, ciężko 

później się jedzie, a mówimy później, że mamy źle drogi wykonane itd. a sami nie dbamy. Więc 

proszę, jeżeli takie zdarzenie ma miejsce, sprawdzić czyja to jest działka, podjechać zwrócić uwagę 

rolnikowi.  

Radny Marek Kołodziejski: ale policja ma prawo mandat wypisać. 

Radny Marek Balcerzak: można podjąć działania i wtedy by czegoś takiego nie było. 

 

Do punktu 18-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

Radna Ewa Michalska: wniosków nie było, ale ja mam jeszcze dwie opinie, ponieważ było to 

szeroko omawiane na Komisji i tutaj jedną i druga dotyczącą spraw mieszkaniowych, Komisja 

zaopiniowała negatywnie. 

 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
wniosków nie wypracowała. 



 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 19-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnej Marioli Dan-Liberadzkiej udzieli Z-ca Wójta Gminy Gostynin 

Andrzej Szyszka: 

Zjazd w Rogożewku, w tej chwili kończą się już dostawy kruszywa, ale będziemy te ubytki tam 

naprawiać. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnej Ewy Michalskiej udzieli Z-ca Wójta Gminy Gostynin Andrzej 

Szyszka: 

Tutaj już odpowiedziałem, też nie odpuścimy. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Jerzego Węglewskiego udzieli Z-ca Wójta Gminy Gostynin 

Andrzej Szyszka: 

My też tam byliśmy z Komisją Rewizyjną, tam faktycznie jest.., także potwierdzam, że będziemy to 

naprawiać.  

Radny Jerzy Węglewski: ja już to dwa miesiące temu na sesji zgłaszałem i to, że jest, to jest fakt. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: ale jest jeszcze kwestia warunków atmosferycznych. 

Radny Jerzy Węglewski: teraz myślę, że już są dobre. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: ja nie twierdzę, że są złe, ale dwa miesiące temu te warunki były 

niesprzyjające. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnej Elżbiety Tyszkiewicz udzieli Z-ca Wójta Gminy Gostynin 

Andrzej Szyszka: 

Dziura na Podgórzu. Czy ja dobrze zapisałem, to jest posesja nr 13? 

Rana Elżbieta Tyszkiewicz: tak. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: też na pewno zrobimy. 

 

Do punktu 20-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół z obrad XXXI Sesji Rady Gminy został przyjęty 14 głosami za.   

 

Do punktu 21-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: mamy zaproszenie, ale 

pewnie jeszcze wszyscy Radni dostaną indywidualnie, ale była taka prośba, żeby to jeszcze na sesji 

odczytać. Odczytał zaproszenie na uroczyste obchody Jubileuszu 90-lecia Szkoły w Emilianowie, 

które odbędą się dnia 20 czerwca 2017r. o godz. 14.00. Takie zaproszenie mamy i myślę, że 

powinniśmy z tego skorzystać. 

Rany Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo, Panie Wójcie, mieszkańcy z Jastrzębi pytają, co się 

dzieje ze świetlicą w tym jednym małym pomieszczeniu, co jest planowane? Bo ja jako Radny nic 

nie wiem, nie miałem żadnego zapytania, żadnej konsultacji. Mieszkańcy mówią, że ktoś tam ma 

zamieszkać, w tej świetlicy. W tym małym pomieszczeniu o pow. około 16m2, bez żadnych 



mediów, bez niczego. Chciałby o wyjaśnienie tutaj dzisiaj ustne, jeśli możliwe i na piśmie, żebym 

to mógł przedstawić mieszkańcom i Radzie Sołeckiej, na spotkaniu, które będzie w krótce.  I druga 

sprawa, sprawa budowy budynku Urzędu Gminy, tutaj też pytanie w sprawach różnych, w jakim 

punkcie jesteśmy?  

A teraz chciałbym się jeszcze odnieść, Pan Radny Marek Balcerzak, miał jakieś aluzje, że okręg 

Sokołowa jest najmniejszym okręgiem, ma 700 ludzi i, co tam się nic nie należy? Bo tak 

zrozumiałem.  

Radny Marek Balcerzak: chodziło o to, że dostał proporcjonalnie więcej niż inne. 

Radny Jerzy Węglewski: nawet Panie Marku, jeżeli Sokołów ma kanalizacje i tą drogę na Zaborów, 

to wsie takie jak Jastrzębia, Osiny, o które ja wnioskowałem, nie mają nic od wielu, wielu lat. W 

poprzedniej kadencji, poprzedni Wójt był i też nic. W porównaniu do pozostałych miejscowości nie 

maja nic. Dlatego te wsie wyglądają, jak wyglądają. Dla mieszkańców na tej wsi jest jasność, jeżeli 

tam się nic nie działo przez ostatnie 30 lat, przez ostatnie 5-6 lat się coś działo, w tej ostatniej 

kadencji sporo dróg jest wygruzowanych, bo przyznaję jest sporo, aczkolwiek mieszkańcy chcą, 

żeby nie tylko był Zaborów co roku trzy razy z rzędu po 100tys. zł na drogę, żeby było chociaż raz 

150tys. zł tak jak wnioskowałem na Jastrzębi, w następnym roku może na Osiny. Nie tylko 3 lata 

pod rząd Zaborów Stary po 100, 150tys. zł, to samo mamy, już nie będę wracał, u innych Radnych, 

nie będę przytaczał, bo możemy sobie porozmawiać, jak ktoś będzie sobie życzył, ale teraz nie ma 

czasu. Fakty są takie, Państwo Radni o tym wiecie, że tak jest. Jeżeli będziemy zapominać o tych 

wsiach, to ludzie się wyludnią i co nam zostanie? A w perspektywie Szkoła w Sokołowie, będzie do 

zamknięcia. To co mówiłem na poprzedniej sesji, czy na Komisji o w miarę sprawiedliwym 

traktowaniu również, teraz w aspekcie reformy szkolnej, wszystkich szkół. I mamy, że w budżecie 

znowu 200tys. zł na bieżnię w Solcu, Radni sobie przegłosowali, a w Sokołowie boiska praktycznie 

nie ma żadnego. Kawałek łączki zarośniętej bardzo często. Szkoły będą za dwa, trzy lata 

równorzędne, Sokołów i Solec, być może nawet Sokołów będzie miał więcej dzieci. Jakie warunki? 

Wie Pan najlepiej jakie są, Pan jest mieszkańcem Sokołowa, wielu ludzi Panu zwracało uwagę, 

żona Pana jest nauczycielem w tej szkole. Ja wielokrotnie kłóciłem się o drzwi wejściowe. Takie są 

inwestycje, praktycznie żadne. Nie jest równe traktowanie wszystkich mieszkańców. Ja mówię, to 

co odbierają mieszkańcy, co mi przekazują. Po przeanalizowaniu wielu wykonań budżetu, które 

mam z poprzednich lat, po zsumowaniu wszystkich inwestycji, które jak będzie chciał, przedstawię 

Panu Markowi i wszystkim Radnym, jakie pieniądze, na jakie inwestycje w ostatnich 5-10 latach 

poszły. My byliśmy traktowani jako region kategorii „b”, a nawet „c”. I to są takie fakty. 

Radna Marzena Staniszewska: w związku z tym, że w interpelacjach nie zabrałam głosu, to w 

sprawach różnych i wolnych wnioskach, chciałam tutaj powiedzieć, bo na Komisji Rozwoju, żeśmy 

rozmawiali, ja tutaj Panu Wice Wójtowi zgłaszałam, sprawę wycinania poboczy. I na jakim etapie 

jesteśmy? Czy Pan już się zorientował, że jak już była w Gorzewie.., ja też usiłuje w ten sposób 

przekazać swoją informację, że nie ma komunikacji między sołtysami z Gorzewa i sołtysem z 

Białego. Jeśli jest sprzęt w danym terenie, to jest automatycznie przemieszczany na drugi i w ten 

sposób te środki po prostu z budżetu tracimy. Ja też prosiłabym Panów o odpowiedź, czy 

rzeczywiście jest w Gorzewie, czy poszła gdzieś tam w innym kierunku? Bo myślę, że jeżeli 

przeszła Gorzewo, Białe i Antoninów to już pewnie dalej.. Musimy się nauczyć jakiejś komunikacji, 

pomiędzy Urzędem, że nie przerzucajmy tych maszyn, tak jak się nam podoba. Po drugie, to sprawa 

znaku, to już ze trzy miesiące powtarzam, że począwszy od Białego do Antoninowa, niestety 

nieprzyjemnie to wygada, kierowcy nawet się śmieją, bo znaki są pomalowane. Trzeba je usunąć, 

bo to d Zarządcy Dróg należy, żeby one nie odstraszały. To samo już począwszy o śmieciach, też 

były zgłaszane, one ostały usunięte, ale właśnie po takiej szybkiej analizie jak wystosowała, że 

niestety zgłoszę to do ZGRP, wtedy automatycznie te śmieci zostały usunięte z terenu gminy przy 

drogach gminnych. 

Radna Ewa Michalska: ja chciałam podziękować bardzo serdecznie, jako Sołtys miejscowości 

Solec, za dobrą komunikacje między Sołtysem, a Urzędem, Pani Beatce Balcerzak dziękuję i Panu 

Prezesowi ZK. 

Prawnik Konrad Wypych: może ja się odniosę tutaj do kwestii budynku, o który Pan Radny pytał, 



chciałbym tylko w tym miejscu wskazać, że z uwagi na znany nam fakt zakończenia Programu 

Lemur na dofinansowanie i trudności z tym związane, gmina próbowała polubownie załatwić 

kwestę projekt budynku ze Spółką Hol-Bud. Próba polubownego rozwiązania sprawy, nie 

przyniosła pozytywnych rezultatów, w związku z czym, jesteśmy na takim etapie, że rekomenduje, 

tutaj Panu Wójtowi i Państwu, żeby na publicznej sesji, aktualnie w obecnym czasie, tego tematu 

nie poruszać, bo nie chciałby zdradzać naszych planów i zamierzeń, żeby w perspektywie 

ewentualnego sporu, żeby ktoś nie mógł bardziej się przygotować do nadchodzących tutaj działań. 

Natomiast zapewniam, że mamy na względzie interes gminy i podejmujemy działania, żeby ten 

interes jak najbardziej zabezpieczyć.  

Radny Jerzy Węglewski: ale myślę, że jako Radni mamy prawo wiedzieć, jakie są zamiary Wójta, w 

tym konkretnym temacie, my jesteśmy Radą, która decyduje o tym, nie Pan Wójt i mamy prawo 

wiedzieć, jakie są zamysły Pana Wójta. Domagam się, żeby ta informacja tutaj była przedstawiona. 

To nie jest nic tajne. 

Prawnik Konrad Wypych: ja nie mówię, że te kwestie są tajne, ja tylko mówię, że czas obecnie nie 

jest ku temu najlepszy, ponieważ, jeszcze jakby pewne działania ze Spółką Hol-Bud nie zostały 

zakończone definitywnie na tyle, żeby Spółka nie mogła ewentualnie zareagować na jakieś 

informacje, które mogłaby uzyskać. Ja tylko mówię, że tu i teraz nie jest najlepszy czas na 

szczegółowe informacje w tym zakresie, ale oczywiście one nie są tajne. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński:  to zadanie jest w WPF, więc temat jest realizowany i na pewno od 

tego nie odstąpimy. Sprawa lokalu w Jastrzębi, jest wyrok eksmisyjny dla mieszkańca naszej gminy, 

z Kruka, z Gorzewa, jest to wyrok, który nakazuje nam zapewnić lokal zastępczy, takiego lokalu 

zastępczego nie mamy, więc po to, żeby nie płacić wysokich odszkodowań MTBS-owi, za to, że Ci 

mieszkańcy nie płacą, wskazaliśmy, jako lokal zastępczy, tą świetlicę. Póki, co jest to lokal 

zastępczy, który na czas określony będzie wskazany, gdy komornik dokona eksmisji fizycznie do 

tego lokalu, to jakiś czas Ci Państwo, będą tam mieszkać. Z tego, co wiem, ta sytuacja ich pewnie 

przymusi do tego, żeby sobie gdzieś znaleźć jakiś lokal, wynająć i być może w ogóle z tego nie 

będzie skorzystane, ale komornikowi musieliśmy wskazać lokal zastępczy, do którego może 

potencjalnie eksmitować tą rodzinę, która uchyla się od płacenia MTBS. Jest to własność MTBS, 

ale niestety jest to na trenie gminy Gostynin i to gmina jest zobowiązana zapewnić lokal. 

Radny Jerzy Węglewski: dwa fakty mnie dziwią Panie Wójcie, że dowiaduje się dopiero o tym 

dzisiaj, jak zapytałem. Żadna informacja, żadna konsultacja z mieszkańcami, czyli to jest kolejny 

raz, że Państwo mieszkańców macie w nosie, tych małych wsi. To jest potwierdzenie słów, które 

mówiłem wcześniej. Nawet radnego nie poinformowaliście Państwo, że jest taka potrzeba, że jest 

taki zamiar, a Sołtys do mnie mówi, że przyjechali do mnie z gminy, chcą klucz i żebym zabrał 

wszystkie rzeczy. Tak m powiedział Sołtys. Ja mówię, nie wiem, a o co chodzi. A no, że ma ktoś w 

tym lokalu mieszkać. I co? Czy to tak musi być, czy tak powinno być robione? Teraz świetlica, 

przecież ta świetlica ma 16m2, żadnych mediów, ogrzewania, wody, nie ma nic w tym budynku. To 

służyło temu, żeby mieszkańcy zrobili zebranie sołeckie. A mamy na terenie mnóstwo innych 

świetlic, wyposażonych w wodę, w duże sale, w inne sprawy, gdzie by można taką osobę, jak Pan to 

powiedział, tymczasowo, zainstalować. Dlaczego w najgorszym miejscu na Jastrzębi, gdzie trzeba 

włożyć kolejne pieniądze, żeby to wyremontować. Pierwsza sprawa, brak konsultacji, informacji. 

Duga sprawa mieszkańcy podejrzewam, zaprotestują tą decyzje. Jest już planowane zebranie 

wiejskie i informuję Pana Wójta, że zostanie Pan zaproszony. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: jest to cały budynek oczywiście z przeznaczeniem na cel 

mieszkalne, takie całość budynku ma przeznaczenie. Wiadomo, że chcemy wyjść naprzeciw 

komornikowi i nie płacić MTBS odszkodowań, ten lokal zaproponowaliśmy. O warunki, to niech 

kolega Radny się nie martwi, niech Ci co tam będą mieszkać, niech się martwią. Wodę 

doprowadzoną mają, to co jest najważniejsze, trzon kuchenny mają. Jeżeli te warunki będą 

akceptowali i będą chcieli żyć w takich warunkach to będą. Ale myślę, że to ich skłoni do podjęcia 

działań takich, żeby sobie coś znaleźć i wynająć na rynku wtórnym. 

Radny Jerzy Węglewski: Panie Wójcie, czyli mieszkańcy nie mają nic do powiedzenia w tej 

sprawie? 



Wójt Gminy Edmund Zieliński: to jest lokal gminny i to gmina decyduje. 

Radny Jerzy Węglewski: czyli nie maja nic do powiedzenia, rozumie? Co ja mam powiedzieć 

mieszkańcom? Czy oni mają prawo wnieść swoje uwagi, wypowiedzieć się na ten temat, czy po 

prostu mają cicho siedzieć. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: nie muszą cicho siedzieć, możemy się spotkać, nie ma problemu. 

 

Do punktu 22-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 15.15 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Z-cy Wójta, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom 

Urzędu Gminy, Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XXXII Sesji Rady 

Gminy i zamknął je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana 
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